

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မင်္ဂလာအကျိုးကို ရနိုင်၏။
ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တိုင်းပြည်တစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုကောင်းမွန်ရန်၊ ဆက်သွယ်ရေးစနစ်လျင်မြန်ကောင်းမွန်ရန်၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားရရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ရမည် မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကိုတည်ဆောက်ရာတွင် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာပူလုံရေးကို ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ထားဝယ်မြို့ရှိ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

ပြင်ဦးလွင်

နန်းမြိုင်တော်စီ

PURE ARABICA COFFEE

ပင်ရင်းအမှောင်းဌာန - ဇန်နဝါရီ - ၀၈၅ ၂၀၂၁၇၄၀၊ ၀၉ ၃၀၅၂၉၁၁၁
နေပြည်တော် - ဇန်နဝါရီ - ၀၉ ၆၉၃၄၀၇၄၉၄၊ ၀၉ ၆၉၃၂၃၅၇၃၇

ရန်ကင်းမြို့ - ဇန်နဝါရီ - ၀၉ ၃၀၆၆၀၁၀၀၊ ၀၉ ၂၆၃၁၄၇၃၅၅၊ ၀၉ ၆၆၂၄၄၄၃၅၅၅
မန္တလေးမြို့ - ဇန်နဝါရီ - ၀၉ ၆၆၁၇၀၂၂၄၄၊ ၀၉ ၆၆၁၇၀၂၂၅၅၊ ၀၉ ၆၆၁၇၀၂၂၇၇

မြောက်

ပြည်သူများ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှီတင်းနေထိုင်ကြသောပြည်သူများ လျှပ်စစ်မီးအသုံးပြုရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အပြည့်အဝရရှိရေးကို မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စုဦးရေ စုစုပေါင်း ၁၀ ဒသမ ၉ သန်းရှိသည့်အနက် လက်ရှိတွင် အိမ်ထောင်စု ၆ ဒသမ ၆ သန်းခန့်မှာ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ရယူသုံးစွဲလျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရန် အဓိကအားဖြင့် ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ပြီး ထပ်မံလိုအပ်သည်များကို သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့သုံးနှင့် အခြားဓာတ်အားပေးစနစ်များဖြင့် ထုတ်လုပ်ပေးလျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍတွင် ပုံမှန်အချိန်၌ မဂ္ဂါဝပ် ၄၂၀၀ အမြင့်ဆုံးထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ လိုအပ်သောဓာတ်အားကို ပြည့်ပမာယူတင်သွင်းရသော ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများမှ မဂ္ဂါဝပ် ၇၅၀ ထုတ်လုပ်သည်။ ယခုအခါ ပြည်ပမှ တင်သွင်းရသည့် ဓာတ်ငွေ့ဈေးနှုန်း လေးဆခန့်မြင့်တက်လာသည်။ ကမ်းလှန် သဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းများကို ယခုကာလအတွင်း ပုံမှန်ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ခြင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု မဂ္ဂါဝပ် ၅၄၀ လျော့နည်းနေသည်။ ထို့အပြင် ဘီလူးချောင်း ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများမှ အများပြည်သူ သုံးစွဲရန်အတွက် ပို့လွှတ်နေသော ၂၃၀ ကေဗီ တာဝါတိုင်များကို အကြမ်းဖက်သမား များက အကြိမ်ကြိမ် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့သောကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်မှု လျော့နည်းနေသည်။

ထို့ကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပုံမှန်ရရှိရေးအတွက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းတင် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အခြားနည်းလမ်းအမျိုးမျိုးတို့ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့၊ ရေအား၊ လေအားနှင့် နေရောင်ခြည် စွမ်းအင်စသည့် သဘာဝဝတ်ဝန်းကျင်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအမျိုးမျိုးကို ထုတ်လုပ်နိုင် သည်။ ယင်းတို့အနက် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေး စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ် သပြေကျေးရွာတွင် တည်ဆောက်ထားသော သပြေ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းသည် ဒေသခံ ပြည်သူများလိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ထုတ်လွှတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

နေရောင်ခြည်လျှပ်စစ်စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လုံလောက်သော နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်ပမာဏအပြည့်အဝရရှိပြီး ထုတ်လုပ်ရန် အတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ နေရောင်ခြည်စွမ်းအားစီးဆင်းသည့် ဆိုလာပြား များဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် အသုံးပြုနေသော ဆိုလာပြားများကို တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ မှာယူတင်သွင်းပြီး ပြည်တွင်း၌လည်း ဆိုလာပြားများထုတ်လုပ် လျက်ရှိသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က သပြေနေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံဖွင့်ပွဲတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က “မိမိတို့နိုင်ငံမှ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့် ဆိုလာပြားများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံ များမှ ထုတ်လုပ်သည့် ဆိုလာပြားများ၏ အရည်အသွေးများနှိုင်းယှဉ်၍ အရည် အသွေးပြည့်မီသည့် ဆိုလာပြားများ ပြည်တွင်း၌ အလိုအလောက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်” လမ်းညွှန်မှာကြားထားသည်။

နေရောင်ခြည်သုံး ဆိုလာလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုသည် လုပ်ငန်းစတင် တည်ဆောက်ရာ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏကြီးမားသော်လည်း စီမံကိန်းတည်ဆောက် မှု အချိန်ကာလနည်းပါးခြင်း၊ တည်ဆောက်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ကုန်ကျစရိတ် သက်သာခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများရှိသည်။ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်စီမံကိန်း စက်ရုံများမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုအပြင် ကျေးရွာများတွင် ဆိုလာပြားများ သီးသန့်တပ်ဆင်၍ အသုံးပြုပါကလည်း ကုန်ကျစရိတ်နည်းပါးပြီး အချိန်တိုအတွင်း ပြည်သူများလိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင် အသုံးပြုနိုင် သည်။ ထို့အပြင် ကျေးရွာနေအိမ်လမ်းများစီးလင်းရေး၊ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စိုက်ပျိုးမှုမဖြစ်ထွန်းသည့်နေရာများတွင် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်ကိုအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

ယခုအခါ နိုင်ငံအတွင်းနေထိုင်ကြသော အိမ်ထောင်စုအားလုံး၏ ရာခိုင်နှုန်း ၆၀ ကျော် လျှပ်စစ်မီးရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ လျှပ်စစ်စီမံကိန်းများကို နှစ်စဉ် တိုးတက်တည်ဆောက်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မြီးခြံချွေတာခြင်းနှင့် တည်ဆောက်ထားသော လျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ ပျက်ဆီးခံရခြင်းမရှိအောင်၊ ပျက်စီးခြင်းမရှိအောင် ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ခြင်းဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး၊ အိမ်ထောင်စုအားလုံး၊ ပြည်သူအားလုံး လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးရည်မှန်းချက်သို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပေါများကြွယ်ဝသော ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင် ဖြစ်သည့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဆိုလာလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစီမံကိန်းနှင့် အသေးစားဆိုလာစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးတို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ရာ အထူးသဖြင့် ကျေးလက်ဒေသများတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစနစ်ကို များစွာအထောက်အကူပြုပြီး နိုင်ငံစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်မြင့်မားရေးအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်ကျောင်းများ၌ ကျောင်းအခြေပြုသင်တန်း (၃/၂၀၂၂) ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်၊ တောင်ငူ၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဖျာပုံ၊ စစ်တွေ၊ ရွာငံနှင့် ထားဝယ်မြို့တို့တွင် အိမ်တွင်းမှုသက်မွေး လုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ် ထားရှိကာ စက်ချုပ်သင်တန်းများ(အမျိုး သမီးဝတ်၊ ကလေးဝတ်၊ အမျိုးသားရှပ်၊ တိုက်ပုံ၊ ကုတ်အင်္ကျီ)၊ လက်မှုသင်တန်း၊ မုန့်မျိုးစုံပြုလုပ်နည်းသင်တန်း၊ အစား အစာချက်ပြုတ်နည်းသင်တန်းနှင့် ပန်းအလှ ပြင်သင်တန်း စသည့်သင်တန်းများကို တက္ကသိုလ်တစ်ခုလျှင် သင်တန်းအပတ်



စဉ် ရှစ်ခု၊ အပတ်စဉ် တစ်ခုလျှင် ခြောက် ပတ်ကြာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်ကျောင်းများ၌ သင်တန်းအပတ် စဉ် (၃/၂၀၂၂) ကို ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ

ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ နှင့်အညီ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တောင်ငူ၌ မိတ်ကပ်၊ ဆံပင်၊ ဆံထုံး အလှပြင်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်

တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၌ ခရိုင်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ ကြီးမှူး၍ မိတ်ကပ်၊ ဆံပင်၊ ဆံထုံး အလှပြင်သင်တန်း ကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီး

ဌာန နှုတ်သွင်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ထမ်းများ ဖွင့်လှစ်သည်။ ရှေးဦးစွာ သင်တန်း၌ တောင်ငူခရိုင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သဇင်မျိုး ကသင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်အား

ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းနည်းပြ မိတ်ကပ်ပညာရှင် ကိုဦးက မိတ်ကပ် လိမ်းခြယ်ရာတွင် အသုံးဝင်သည့် ပါဝင် ပစ္စည်းများအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ သင်တန်းနည်းပြက မိတ်ကပ်လိမ်းခြယ်နည်း အဆင့်ဆင့် ပြုလုပ်နည်းများ၊ ဆံထုံးထုံးဖြူနည်းများ အား တက်ရောက်ကြသည့် ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် အဆင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင် သင်တန်း သား ၃၀ နှင့်အတူ လက်တွေ့သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်း ကာလအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၃ မှ ၁၄ ရက်အထိ နှစ်ရက်တာ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၃ - ၁-၂၀၂၂)					
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FPB					၁၉,၅၀၀
TMH					၂,၆၅၀
FMI	၈,၁၀၀	၈,၂၀၀	၄၅၀	၃,၆၄၆,၆၀၀	၂၄
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၁,၁၀၈	၃,၃၂၄,၃၅၀	၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၁၂	၉၄,၈၀၀	၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း			
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃			
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	အကြီးတန်း	သတင်းထောက်များ
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၇၇၈.၀	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၀၀.၂
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၂၀၄၀.၆	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၂၂.၄
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၇၉.၅၉	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၅၅၄.၁
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၅၃.၅၂	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၅၀.၀၁
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၄၂၅.၉၂		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၄.၀၇၂		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

စာတည်းများ		အကြီးတန်း	
စာတည်းချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်ခင်မာမာ၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုး၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးခိုင်သူရ	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးခိုင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်အား တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

● ရှေးဖွဲ့မှ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဦးအောင်သန်းဦး၊ ဦးခင်ရီ၊ ဒေါက်တာညွန့်ဖေ၊ ဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်စောသန်းလှိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက ဒေသဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ ရေထွက်သယံဇာတများ ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် မွေးမြူရေးဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ်အလိုက် ရေပေးဝေရေးစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ရေချိုရေသန့်ဖူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငါးလေလံဈေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းကုန်ချောထုတ်လုပ်မည့် စက်မှုဇုန်တည်ဆောက်ရန် လျာထားစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးစွဲမှုနှင့် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများရှိ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ဖြန့်ဝေသုံးစွဲနိုင်မည့်အခြေအနေနှင့် လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် အသက်အရွယ်ပြည့်မီသူ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ တိုင်းဒေသကြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တင်ပြချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဦးအောင်သန်းဦး၊ ဦးခင်ရီ၊ ဒေါက်တာညွန့်ဖေ၊ ဦးရွှေလေးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်းတို့က သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားရာ၌ မြတ်၊ ထားဝယ်၊ ကော့သောင်း၊ ဘုတ်ပြင်းတို့တွင် လေကြောင်းလိုင်းများ ပြန်လည်ပြေးဆွဲခွင့်ပြုပေးထားသည့်အခြေအနေ၊ ရထားပို့ဆောင်ရေးတွင် ခရီးသည်များပိုမိုလိုက်ပါနိုင်စေရေးနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုမြန်ဆန်စေရေးတို့အတွက် လမ်းကြောင်းသစ်များကို သုတေသနပြု ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေ။

ရှင်းလင်းပြောကြား

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြေသယံဇာတများ ပေါကြွယ်ဝစွာရှိသည့်အတွက် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ စက်မှုလယ်ယာလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ အောင်မြင်အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ ငါးသယံဇာတထုတ်ယူမှုတွင် သဘာဝအတိုင်း ထုတ်ယူခြင်းအပြင် ဈေးကွက်မှလက်ခံနိုင်သည့် သဘာဝအတိုင်း လှောင်၍ မွေးမြူသည့်နည်းစနစ်ဖြင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ရေး လုပ်ဆောင်နေသည့်အခြေအနေ။

သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည့် ဘာသာရပ်များအပြင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်နှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကိုပါ သင်ကြားပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေနှင့် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ရေထွက်သယံဇာတထုတ်ယူခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် အဏ္ဏဝါသိပ္ပံဘာသာရပ် လေ့ကျင့်ရေးစခန်းတစ်ခု ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေ။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် လမ်းနှင့် တံတားများကို အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည့်အခြေအနေနှင့် ကျေးလက်လမ်းတံတားများကို ဦးစားပေးအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်း

ခွဲခြင်းပင်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူတို့လိုလားတောင့်တနေရသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်၌ ခိုင်ခိုင်မာမာလျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခင်တပ်မတော်အစိုးရလက်ထက် ဒီမိုကရေစီမကူးပြောင်းမီကာလများတွင် နိုင်ငံတကာတွင် ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီကျင့်သုံးပုံများကို လေ့လာပြီး ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအဆင့်ဆင့်ကို ပုံဖော်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ၉၂ ဒသမ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ထောက်ခံမှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ကို အတည်ပြုခဲ့ပြီး ပြည်သူတို့လိုလားတောင့်တသည့် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိအောင် လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီပထမသက်တမ်းကာလ သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သည့် အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးအကျပ်အတည်းများ၊ ပြင်ပနိုင်ငံများ၏ ဖိအားပေးမှုများနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများအကြား ခက်ခက်ခဲခဲဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

ယုံကြည်မှုနည်းပါးလာ

၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ၌ NLD ပါတီ အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ကို အုပ်ချုပ်ခဲ့ရာတွင် မဲဆွယ်စည်းရုံးစဉ်ပြောကြားချက်များ၊ ကတိကဝတ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းချက်နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကြောင့် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်သည့် အစိုးရအပေါ် ယုံကြည်မှုနည်းပါးလာပြီး No Vote လှုပ်ရှားမှုများ ဖြစ်လာသည်ကို တွေ့ရှိကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် NLD အစိုးရအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရွေးကောက်ပွဲလုပ်သည့်အခါတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ မဲပေးခဲ့ပြီး လူဦးရေ ၁၀၀ လျှင် ၁၄ ဦးခန့်သာ မဲပေးခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ No Vote လှုပ်ရှားမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြင့် တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မည်မဟုတ်ဘဲ ဆန္ဒမဲပေးသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ဆန္ဒနှင့် ကိုက်ညီသည့် ရွေးကောက်ခံအစိုးရကို ရရှိနိုင်မည်မဟုတ်သဖြင့် မိမိအနေဖြင့် ရောက်သည့်နေရာတိုင်းတွင် ဆန္ဒမဲများပေးကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း။

NLD အစိုးရအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် No Vote လှုပ်ရှားမှုများ၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရွေးကောက်ပွဲအတွက် အကြံပြုချက်အရ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ ပါတီများ၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆောင်ရွက်မှုများတွင်လည်း အမိန့်အမျိုးမျိုးထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များကြောညာသည့်အချိန်တွင် မဖြစ်နိုင်သည့် မသင်္ကာဖွယ်ရာ မဲရလဒ်များ ထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး စာမျက်နှာ ၄ သို့ *

○ တပ်မတော်သည် ပြည်သူ့ကြားမှပေါက်ဖွားလာခဲ့ခြင်းပင်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူတို့လိုလားတောင့်တနေရသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်၌ ခိုင်ခိုင်မာမာလျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခင်တပ်မတော်အစိုးရလက်ထက် ဒီမိုကရေစီမကူးပြောင်းမီကာလများတွင် နိုင်ငံတကာတွင်ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီကျင့်သုံးပုံများကို လေ့လာပြီး ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအဆင့်ဆင့်ကို ပုံဖော်ခဲ့ရာ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ၉၂ ဒသမ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ထောက်ခံမှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို အတည်ပြုခဲ့ပြီး ပြည်သူတို့လိုလားတောင့်တသည့် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိအောင် လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့

ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးအတွက် အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေး နည်းပညာမျှဝေပေးခြင်းများ၊ အရင်းအနှီးများ မတည်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းများ လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြေပေါ်၊ မြေအောက်၊ ရေပြင်၊ ရေအောက်သယံဇာတများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကောင်းမွန်မှုအခြေအနေများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အဏ္ဏဝါဂေဟစနစ် ပျက်ယွင်းမှုမရှိစေရေး နိုင်ငံတော်အဆင့်ဖြင့် စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ။

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ပေးဆောင်ရသည့် ဓာတ်အားခနှင့် ကိုက်ညီစွာသုံးစွဲနိုင်ရေး၊ နိုင်ငံအဝန်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို အပြည့်အဝဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးတို့အတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်ယူနိုင်မည့် စီမံကိန်းများကို ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပန်းခင်းစီမံချက်ကို နိုင်ငံတော်စီမံချက်အဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ အသက်အရွယ်ပြည့်မီသူ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများရရှိစေရေး အခြားဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေ၊ ထားဝယ်တက္ကသိုလ်၊ မြိတ်တက္ကသိုလ်တို့တွင် ယခင်

ကာလအတွင်း တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုအခြေအနေနှင့် လက်ရှိအချိန်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ရောဂါပိုးအတည်ပြုလူနာတွေ့ရှိမှုနှုန်းကို လျှော့ချနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့် အခြေအနေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတုတ္ထလှိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုကို ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

မဲမသမာမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် ပြီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် မဲမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံရေးအရ အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာခဲ့ရပြီး နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် မည်သို့ပင်ပြောဆိုခဲ့သော်လည်း တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း။

တပ်မတော်သည် ပြည်သူ့ကြားမှ ပေါက်ဖွားလာ

* စာမျက်နှာ ၃ မှ

တစ်ခုတည်းအတွင်း၌ပင် မဲမသမာမှုပြုနိုင်သည့် မဲစာရင်းပေါင်း ၃ သိန်း ၄ သောင်းကျော်ရှိခဲ့ပြီး ထိုအထဲတွင် အသက် ၁၀၀ နှစ်အထက် ၇၀၈ ဦးအထိ ပါဝင်နေသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်မှ မဲစာရင်းများအား ကျွမ်းကျင်ကုန်ပျူတာ ပညာရှင်များဖြင့် စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် မဲမသမာမှုပြုနိုင်သည့် မဲစာရင်းများတွေ့ရှိရပြီး သတင်းများထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ မဲစာရင်းများ ကြီးမားစွာ ကွဲလွဲနေမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးရန် တာဝန်ရှိသူအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်သို့ အကြိမ်ကြိမ်တင်ပြခဲ့သော်လည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးခြင်းမရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို အဓမ္မရယူရန် ကြိုးပမ်းလာခဲ့သောကြောင့် နိုင်ငံတော် ကို အရေးပေါ်အခြေအနေအဖြစ် ကြေညာကာ ယာယီ သမ္မတ၏ တာဝန်လွှဲအပ်ချက်အရ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်များကို တာဝန်ယူထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသာဖြစ်

မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို သိမ်းယူခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာမှု ရှိစေရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသာဖြစ် သဖြင့် နိုင်ငံတော်၏တည်ဆဲဥပဒေဖြစ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)အတိုင်းသာ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းရာတွင် တပ်ဘက်၊ အရပ်ဘက် မျှတအောင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများဖွဲ့စည်းရာတွင် အရပ်သား များဖြင့် အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်ရေးကိုသာ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်စေခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဦးတည်ချက် ၉ ရပ် ချမှတ်၍ နိုင်ငံတော်ကို ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်တွင် ပါဝင်သည့် ပထမအချက်ဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည် ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့် လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေ နှင့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည် ဆိုသည့်အတိုင်း မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဥပဒေနှင့် အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများသည် အလွန်အရေးကြီးပြီး မိမိတို့အနေ ဖြင့် တတိယလှိုင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လတို့တွင် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ လူ့အသက်ထက် အရေးကြီး တာ ဘာမှမရှိသည့်အတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း အခက်အခဲ၊ ကာကွယ် ကုသထိန်းချုပ်ရေး ဆေးဝါး များ၊ ပစ္စည်းများ စသည့် အခက်အခဲပေါင်းစုံကြားမှ ကြံ့ကြံ့ခံဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ် ဆေးရရှိရေးအတွက် ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွင် အိန္ဒိယမှ မှာယူထားခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း အိန္ဒိယ နိုင်ငံတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ များပြားလာသည့် အတွက် ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကာကွယ်ဆေးရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံပေါင်းစုံနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လုပ်ငန်းများကို ရည်မှန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အတိုင်း ဒီဇင်ဘာလကုန်တွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ ထိုးနှံ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အဓိက လုပ်ကိုင်ပြီး အခြေခံရှိသည့် တိုင်းပြည်ဖြစ်သည့် အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်လုပ်ဆောင်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုကောင်းမွန်ရန်၊ ဆက်သွယ်ရေးစနစ် လျင်မြန်ကောင်းမွန်ရန်၊ လျှပ်စစ် စွမ်းအားရရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ပညာရေး၊

ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ယခုနှစ်သည် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ လ ၄ ရက်နေ့သည် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ ဖြစ်သည့်အတွက် စိန်ရတုအကြိုကာလဖြစ်ကြောင်း၊ ၇၅ နှစ်တာကြာခဲ့ပြီဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ် အခြာအာဏာ ပိုမိုခိုင်မာစေရေးနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်မှာ အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ တိုင်းရင်းသားရေး၊ ဘာသာရေးအရ ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိတို့လျှောက်လှမ်းနေသည့် ပါတီစုံလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းရာတွင် တစ်ယောက်တစ်မျိုးဖြစ်နေ၍ ရမည်မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံသားတိုင်း တူညီသည့်အခွင့် အရေးရရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)တွင်လည်း နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်း ၏ ရပိုင်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်း ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်းမရှိပါက မှန်ကန် မျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်နိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း အားလုံး ဥပဒေနှင့်အညီ ပါဝင်လာမှသာလျှင်

မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်း ကောင်းမွန်ပါက အောင်မြင်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မျိုးကောင်းရမည်၊ မြေကိုစနစ်တကျ ပြုပြင်ရမည်၊ သဘာဝ မြေဩဇာများကို ထုတ်လုပ်၍ နည်းစနစ်တကျသုံးစွဲနိုင်ရမည်၊ အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်မည့် မှန်ကန်သည့် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်များကို အသုံးပြုရမည် ဖြစ်ပြီး မွေးမြူရေးဆောင်ရွက်သည် ဖြစ်စေ၊ စိုက်ပျိုးရေးဖြစ်စေ အဓိက လိုအပ်ချက် တစ်ခုဖြစ်သည့် ကောင်းမွန်သည့် ရေအရင်းအမြစ်များ ရရှိအောင်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း။

ရေထွက်လုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြသည်ဖြစ်သော်လည်း အခြား ကြက်၊ ဝက်၊ အမဲ၊ ဆိတ် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း နည်းလမ်းစနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ဒေသစီးပွားရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်းဖူလုံရေးကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် အေးခဲအသားငါးနှင့် အသားခြောက်များကို ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဈေးကွက်ရှာ ဆောင်ရွက်ကြစေ လိုကြောင်း၊ တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက်လည်း ရေကြောင်း

အတွက်ပင်ဖြစ်သည့်အတွက် အခွင့်အရေးကို ရရှိ အောင်ယူကြစေလိုကြောင်း၊ အစိုးရကောင်းစေလိုခြင်း မဟုတ်ကြောင်း၊ စစ်တမ်းများအရ ၂၀၀၇-၂၀၀၈ ခုနှစ်ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းစတင်တက်ရောက်သူ ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်း ရှိပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့သူ ၂ သိန်း ၇ သောင်းကျော်ခန့်သာရှိခဲ့ သဖြင့် ကျောင်းစတင်တက်ရောက်ခဲ့သူများအနက် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောက် ပညာအရည်အချင်း၌သာရှိသည်ကို တွေ့ရှိရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံ၏ ပညာရည်အဆင့် အတန်းမြင့်မားစေရေးအတွက် ပညာရေးကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုပြီး အမှန်တကယ် တတ်မြောက် အောင်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ကြစေလို

စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငါးကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် လုပ်ဆောင် ကြစေလိုပြီး သယံဇာတပေါကြွယ်ဝမှုနှင့် နေရာ အချက်အချာကျမှုကို အခြေခံ၍ ဒေသခံပြည်သူ လူထု၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင် ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသတွင်း လျှပ်စစ်ဖူလုံရေး အစိုးရမှ လုပ်ဆောင်ပေးမည်ဖြစ်သော်လည်း လျှပ်စစ် ဓာတ်အားခ သက်သာစေသည့် LED မီးအမျိုးအစား များကို သုံးစွဲခြင်းဖြင့်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးစွဲမှုများကို သက်သာအောင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသထွက်ကုန်၊ ထုတ်ကုန်များအား သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ပြင်ပသို့တင်ပို့နိုင်ရေးနှင့် ခရီးသွားပြည်သူတို့ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ရှုခင်းများကြည့်ရှု၍ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာသွားလာနိုင်ရေး မော်လမြိုင်-ထားဝယ်-ရေး ပင်လယ်ကမ်းခြေ မီးရထားလမ်းကြောင်းနှင့် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်- မြိတ်-ထားဝယ် ကမ်းခြေရေလမ်းကြောင်း ခရီးစဉ် များ ပြေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက်လည်း စီမံကိန်းများ ရေး ဆွဲအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိကြောင်း၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျောက်မီးသွေး၊ သံရိုင်း၊ ထုံးကျောက်နှင့် သံသယဇာတများ များစွာရှိသည့် အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် သံမဏိ လုပ်ငန်း၊ ဘီလပ်မြေလုပ်ငန်းနှင့် ဖန်ချက်လုပ်ငန်း များလုပ်ဆောင်ရန် စိတ်ဝင်စားမှုရှိပါက လုပ်ဆောင် နိုင်ရေး မည်သူမဆိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။

- ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မျှော်မှန်းသက်တမ်းတိုးမြှင့်လာစေရေး အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသောက်ရန်နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မျှတသည့် နေထိုင်သွားလာလှုပ်ရှားမှုများ ရှိရန်လို
- ပညာရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်မှ အခြေခံပညာများ၊ တက္ကသိုလ်ပညာများ သင်ကြားပေးနေခြင်းသည် မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီ၏ ရှေ့ဆက်ရမည့်ဘဝခရီးတွင် မိမိ ခြေထောက်ပေါ် မိမိရပ်တည်နိုင်ရေးနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်ပင်ဖြစ်
- စီးပွားရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငါးကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် လုပ်ဆောင်ကြစေလိုပြီး သယံဇာတပေါကြွယ်ဝမှုနှင့် နေရာအချက်အချာကျမှုကို အခြေခံ၍ ဒေသခံပြည်သူ လူထု၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးရန်လို

လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်လာ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကို ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် ဦးတည်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေး ပွဲများကို ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်၍ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် NCA တွင် လက်မှတ်ထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင် လာနိုင်စေရေး အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးမှုများဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

တိုးတက်မှုဖြစ်ပေါ်လာအောင်

လူတို့တွင် တိုးတက်ကြီးပွားလိုစိတ်ရှိပါက ရပ်နေ၍ ရမည်မဟုတ်ဘဲ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေမှသာလျှင် တိုးတက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း တိုးတက်မှု ဖြစ်ပေါ်လာအောင် မလုပ်ဆောင်နိုင်ပါက ပြိုကျသွား နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ရာတွင် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေ ရိက္ခာဖူလုံရေးကို ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် ဆန် ဖူလုံမှု ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိပြီး လိုအပ်သည်များကို ပြင်ပမှဝယ်ယူနေရသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ စားကုန်၊ သုံးကုန်၊ သောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို မိမိဒေသ အတွင်း၌ ဖူလုံအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်၊ ထုတ်လုပ် နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသတွင်းရှိ ငွေကြေးများ ပြင်ပသို့ ရောက်ရှိတော့မည် မဟုတ်ဘဲဒေသတွင်း ငွေကြေး လည်ပတ်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ကာ ဒေသခံ များ၏ ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ဆန်အထွက်နှုန်း တစ်ဧက တင်း ၇၀ ခန့်သာ ရှိသဖြင့် တင်း ၁၀၀ ထွက်အောင်ကြိုးစားဆောင်ရွက် ပြီး ဒေသတွင်း ဆန်ဖူလုံမှုရှိအောင် လုပ်ဆောင်ကြစေ လိုကြောင်း။

လမ်းများ၊ လေကြောင်းလမ်းများ စသည့် ကောင်းမွန် သည့် အခွင့်အရေးများ ရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် အောင်မြင် အောင် လုပ်ဆောင်ကြစေလိုကြောင်း။

ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မျှော်မှန်းသက်တမ်းသည် အာဆီယံတွင် အနိမ့်ဆုံး ဖြစ်ပြီး ၆၅ နှစ်သာရှိသည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ မျှော်မှန်းသက် တမ်းတိုးမြှင့်လာစေရေး အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသောက်ရန်နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မျှတ သည့် နေထိုင်သွားလာလှုပ်ရှားမှုများ ရှိရန်လိုအပ် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆန်ကို ဗဟိုပြု၍ အခြားသားငါး သီးနှံတို့ကို စားသောက်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အာဟာရပြည့်ဝအောင် စားသောက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ငါးမျိုးစုံကို ရွေးချယ် စားသုံးနိုင်ပြီး အခြားအသား ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက် များလည်း ပြည့်စုံစွာ ရရှိနိုင်ပြီးဖြစ်သဖြင့် ပြည့်ပြည့် ဝဝစားသုံးကာ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။

ပညာရေးကို အားပေးကြရန်လို

ပညာရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကျောင်းနေသူ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စာတတ်မြောက်သူ ရာခိုင်နှုန်းနည်းပါးလျက်ရှိသဖြင့် ပညာရေးကို အားပေးကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး အသိပညာ၊ အတတ် ပညာရှင်များပေါ်ထွက်လာမှသာလျှင် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက်လည်း ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ မျိုးဆက်သစ်လူငယ် လူရွယ်များကို ကောင်းမွန်သည့် စာပေပညာအမွေ အနှစ်များ သင်ကြားပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ အခြေခံပညာများ၊ တက္ကသိုလ်ပညာ များ သင်ကြားပေးနေခြင်းသည် မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီ၏ ရှေ့ဆက်ရမည့်ဘဝခရီးတွင် မိမိခြေထောက်ပေါ် မိမိရပ်တည်နိုင်ရေးနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

အားကစားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတွင် အားကစားကွင်းများ၊ အားကစားရုံများ နှင့် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိသဖြင့် ဒေသခံများ၏ အားကစားမြှင့်တင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပြီး မြို့နယ် အဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံအဆင့် အထိ အားကစားကဏ္ဍတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးသည် ရေခဲမြေခံ ကောင်းမွန်ပြီး နဂိုရိုင်းစွဲ သယံဇာတအရင်းအမြစ် များ ကြွယ်ဝသည့်အတွက် အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက် များစွာရှိသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေးကို အားပေးကြစေလိုပြီး စနစ်ကျသည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ပေါ်ထွက်လာရေးကို အားပေးဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှု၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၏ ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်မှု၊ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုတို့ဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ပြောကြား သည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်း နီးနီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ မောရဝတီရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

မိမိတို့ကိုယ်တိုင် စာပေဖတ်ရှုရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ မိမိတို့၏သားသမီးများ၏ ပညာရည်မြင့်မားရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ မောရဝတီရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများကို တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်စောသန်းလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ မောရဝတီ ရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစု များအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြား သည်။

လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နေကြရမည်
ထိုသို့ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်၏ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်သည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး စစ်ရေးစွမ်းရည်၊ စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည်တို့ အစဉ်ထက်မြက်နေအောင် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက် နေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်နှင့်ညွှန်ကြား ချက်များ၊ မူဝါဒများအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ စစ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်မှုသည် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်းတစ်ခုပင် ဖြစ်သည့်အတွက် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက် သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်သားအားလုံးသည် မိမိတို့၏ သဘောဆန္ဒအလျောက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် တပ်မတော်တွင်းသို့ ဝင်ရောက်အမှုထမ်းခဲ့ကြသူများပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်ကို ချစ်သည့်စိတ်ဖြင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။

မိမိကိုယ်ကို စစ်သားကောင်းတစ်ယောက်ပီသအောင် တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတပ်ဖွဲ့၊ မိမိတပ်ရင်း၊ မိမိတပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်များကို တည်ဆောက် ကြရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများဖြစ်သည့် အတွက် မိမိအားတာဝန်ပေးအပ်လာပါက မည်သည့် နေရာဒေသဖြစ်စေ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင် ရမည်ဖြစ်ပြီး ပေးအပ်လာသည့် အမိန့်နှင့်တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အလားတူ ရုံးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်သား တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် စစ်သားကောင်းပီသစွာ နေထိုင် ကျင့်ကြံခြင်းအားဖြင့် တပ်မတော်၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဝင်ငွေနှင့်ထွက်ငွေ မျှတအောင်သုံးစွဲ
တပ်နေပျော်ရေးအတွက် သက်သာချောင်ချိရေး နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှဆောင်ရွက်ပေးထားပြီး သက်ဆိုင်ရာ တပ်ဌာနချုပ်များအလိုက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်းပျော်ပါး စားသောက်မှုကို ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် မလိုအပ် သော ငွေဖြုန်းတီးမှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝင်ငွေနှင့်ထွက်ငွေကို မျှတအောင် သုံးစွဲနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ တပ်ဌာနချုပ်မှစီမံဆောင်ရွက် သည့် တပ်ပိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုသကဲ့သို့ မိမိတို့တစ်ဦးချင်းအလိုက် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင်

ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အပိုဝင်ငွေရရှိနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ဦးစီးခေါင်းဆောင်ရသူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရသည့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ စစ်သည်မိသားစုများ၏ ရပိုင်ခွင့်နှင့် သက်သာ ချောင်ချိရေးကို နည်းလမ်းတကျ မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မှူးကောင်းသဖွယ် စိတ်ဓာတ်နှင့် မိဘသဖွယ် စိတ်ဓာတ် ထားရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုနည်းတူ လက်အောက်ငယ်သားများအနေဖြင့်လည်း ချမှတ် ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာ လိုက်နာ၍ မိမိကိုယ်ကို ထိန်းသိမ်းသိမ်းခြင့် နေထိုင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိဘဝတက်လမ်းကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် အသောက်အစား၊ အပျော်အပါး တို့ကို ရှောင်ကြဉ်ကြရန်လိုပြီး မိမိဝင်ငွေနှင့် ထွက်ငွေ မျှတအောင် စည်းစနစ်ကျစွာဖြင့် သုံးစွဲကြရမည် ဖြစ်ကာ အသိတရား၊ သတိတရားလက်ကိုင်ထား၍ မိမိဘဝတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ် ကြောင်း။

ပညာရည်သင်ကြားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့ ကိုယ်တိုင် စာပေဖတ်ရှုရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ မိမိတို့၏ သားသမီးများ၏ ပညာရည်မြင့်မားရေးကို အားပေး ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သား မိသားစုဝင်များ၏ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် လည်း တပ်မတော်မှ ငွေကြေးများကုန်ကျခံ၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့တာဝန် ထမ်းဆောင်ရာဒေသများတွင် မိမိတို့၏ကလေးငယ် များအားလုံး ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မှ သာ မိမိတို့၏သားသမီးများအား ပညာအမွေများ ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ တပ်နှင့်ပြည်သူ တစ်သားတည်းရှိနေစေရန်အတွက် တပ်ပြင်စည်းရုံး ရေးလုပ်ငန်းများအား လက်တွေ့ကျကျဖြင့် ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်းဖြင့် မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် က အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးအပ်ရာ ရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ်မှူးနှင့် ဇနီးတို့က လက်ခံရယူကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

- တပ်မတော်ကိုချစ်သည့်စိတ်ဖြင့် မိမိကိုယ်ကို စစ်သားကောင်းတစ်ယောက်ပီသ အောင် တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတပ်ဖွဲ့၊ မိမိတပ်ရင်း၊ မိမိတပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်များကို တည်ဆောက်ကြရန်လို
- တပ်မတော်သားတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် စစ်သားကောင်းပီသစွာ နေထိုင်ကျင့်ကြံ ခြင်းအားဖြင့် တပ်မတော်၏ဂုဏ်ကိုမြှင့်တင်

စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအား ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိပြီး အဓိက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှာ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအား ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာ၌ စားရေရိက္ခာသည် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး လူသားထုအသက်ရှင်နေထိုင်ရေးအတွက် နေ့စဉ်သုံးစွဲနေရသဖြင့် လိုအပ်ချက် အမြဲရှိနေသော ပစ္စည်းများဖြစ်ပါသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၄-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ပေးပို့သည့် (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

လူငယ်နှင့် စာပေပွဲတော်ကို နေပြည်တော်၌ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့် စာပေပွဲတော်ကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော် အခမ်းအနားကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သုံးရက်ကြာကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရေးဦးစွာ ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်ကို ယခင်က ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်နှင့် ၃၀ ရက် နှစ်ရက်တည်းသာ ကျင်းပရန် လျာထားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ တစ်ရက်ထပ်မံတိုး၍ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာကျင်းပ



ရန် စီစဉ်ထားပါကြောင်း၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ မိဘပြည်သူများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ လာရောက်လေ့လာနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ထားပြီး ယခင်လျာထားသော ပြခန်းများအပြင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဆိုင်ရာပြခန်း၊ လေကြောင်းပညာရပ်ဆိုင်ရာပြခန်း၊ ရေကြောင်းပညာရပ်ဆိုင်ရာပြခန်း၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပြခန်းများကိုလည်း တိုးချဲ့ထည့်သွင်းပြသရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုပွဲတော်အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အခမ်းအနားဆုံးဖြစ်အောင် စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ

ဝန်ကြီးဌာနအားလုံးက ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဦးစီးကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးက ပွဲတော်ကျင်းပရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းများအခြေအနေ၊ ပြခန်းများ/ လှုပ်ရှားမှုများအတွက် နေရာချထားမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်က သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနက ခင်းကျင်းပြသမည့် ပြခန်းကို လူငယ်များအတွက် လွယ်လွယ်ကူကူ သိမြင်နိုင်စေရန်၊ ပျော်ရွှင်စေရန်၊ ပညာရပ်ဆိုင်ရာများ

သိရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ခင်းကျင်းပြသသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်သည် အနာဂတ်မျိုးဆက်လူငယ်များအား အသိပညာရရှိစေမည့် ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ အောင်မြင်အောင် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းသိန်းဇံက ပွဲတော်သို့ လာရောက်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘပြည်သူများ၊ ဝန်ထမ်းများအား မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် နိုင်ငံလက်ရွေးစင်များ၏ လေ့ကျင့်နေမှုနှင့် အားကစားဆိုင်ရာ ပြခန်းကို

ပါဝင်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ဦးရဲတင့်၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်လူမွန်၊ ဦးဇော်ဝင်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ယင်းနောက် ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ထူးချွန်သည့် အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်



ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့တော်ခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ထူးချွန်သည့် အားကစားသမားများအား ထောက်ပံ့ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း တက်ရောက် ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ထူးချွန်အားကစားသမားဟောင်းများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးရဲညွန့်(ဘောလုံး)နှင့် ဦးတင်အောင်(ဂိုး)တို့အား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လည်းကောင်း၊ ဦးဝင်းမောင်(ဘောလုံး)နှင့် ဦးသန်းစိုး(ခ)ဦးဆပ်သီး(ဘောလုံး)တို့အား တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်၊ တရားသူကြီးချုပ်က လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးများက နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ဘောလုံး၊ လှေလှော်၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ ဘော်လီဘော၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ လက်ဝှေ့၊ နပန်း၊ ပီတန်း၊ အလေးမ၊ မြားပစ်၊ မိုဗီနမ်၊ မွေထိုင်းအားကစားနည်းများတွင် ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ကြသည့် ထူးချွန်အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းများနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်ကြရာ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ဘောလုံးအားကစားသမားဟောင်း ဦးတင်အောင်(ဂိုး)က ကျေးဇူးတင် စကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် တိုင်းဒေသကြီးမှ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ကြသည့် အားကစားသမား ၃၃ ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုကျပ် ၆၆ သိန်း ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောဖုံးမှ

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ကာကွယ်ဆေးများအား ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် ကာကွယ်ဆေးများ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်၍ ရုရှား-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးနှီးစွာဖြင့် ကပ်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် လူမှုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် ထိခိုက်မှုများ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ တတ်ယလှိုင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှု၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် အချိန်တိုအတွင်း ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နောက်ထပ်ပေါ်ပေါက်လာမည့် ကိုဗစ်လှိုင်းများအား ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးသည် အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ရုရှားနိုင်ငံက ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် လှူဒါန်းသော Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး

တွင် များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် သမိုင်းဝင်အခမ်းအနားဖြစ်ပြီး ရုရှားနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များအနေဖြင့် သိရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ မြန်မာ-ရုရှား နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံက လှူဒါန်းသည့် Sputnik Light ကာကွယ်ဆေးများ လှူဒါန်းမှုအတွက် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးထံ ပေးအပ်၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ဆက်လက်၍ နှစ်နိုင်ငံကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်ရေး ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးကြသည်။ ရုရှားနိုင်ငံက ထုတ်လုပ်သည့် Sputnik Light ကာကွယ်ဆေးများသည် လူတစ်ဦးလျှင် တစ်ကြိမ်သာ ထိုးနှံပေးရန် လိုအပ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ပိုမိုလျင်မြန်စွာ လွှမ်းခြုံနိုင်ရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။ ရုရှားနိုင်ငံက လှူဒါန်းသည့် ကာကွယ်ဆေး လေးသိန်း Doses သည် ယနေ့တွင် ရောက်ရှိပြီး ဝယ်ယူထားသည့် ကာကွယ်ဆေးခြောက်သိန်း Doses သည် ဇန်နဝါရီ ၁၆



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nikolay Listopadov ထံ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်စဉ်။

ရက်တွင် ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကာကွယ်ဆေးများ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့် အခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

အာရှ-ပစိဖိတ်ပူးတွဲအဖွဲ့ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃

အာရှ-ပစိဖိတ်ပူးတွဲအဖွဲ့ (Asia Pacific Joint Group - AP JG) ၏ မြန်မာနိုင်ငံ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေး (Anti-Money Laundering and Countering the Financing of Terrorism-AML/CFT) လုပ်ငန်းစဉ်များ အပေါ် အကဲဖြတ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုးတက်ဆောင်ရွက်ချက်များ ဆွေးနွေးခြင်းဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ငွေကြေးဆိုင်ရာအရေးယူဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (Financial Action Task Force-FATF) နှင့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ (Asia Pacific Group-APG) အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့မှ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် AP JG အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ ဦးဆောင်၍ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၊ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ



ရဲတပ်ဖွဲ့၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး၊ ငွေကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် AP JG အဖွဲ့၏ Co chair ဖြစ်သူ အိန္ဒိယနိုင်ငံသား Mr. Yogpal Singh နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ

တို့က အဖွဲ့အမှတ်စကားများ ပြောကြားကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ AML/CFT ဆိုင်ရာ တိုးတက်ဆောင်ရွက်မှုများကို ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် ငွေကြေးခဝါချမှုဆိုင်ရာ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေအန္တရာယ်များကို ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ယင်းအန္တရာယ်များကို နားလည်စေရေးအတွက် ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများ (Legal Persons) နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ငွေကြေးခဝါချမှုဆိုင်ရာဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ

အန္တရာယ်အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ငွေကြေးရေးမဟုတ်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများအား ရုံးထိုင်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေး အစီအမံများပြုလုပ်ခြင်း၊ ပြည်ပငွေလွှဲဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို လိုင်စင်ထုတ်ပေးမှုနှင့် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ တရားမဝင် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူများကို အရေးယူဆောင်ရွက်မှု၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့၏ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု၊ ငွေကြေးခဝါချမှုဆိုင်ရာပြစ်မှုများကို ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာမှ ရရှိသည့် ငွေကြေးနှင့်ပစ္စည်းများအား စီမံခန့်ခွဲမှုကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်အညီ လူအများအပြား သေကျေစေသော လက်နက်များ ပြန့်ပွားရေးကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အသိပညာပေးရေးဆိုင်ရာ တိုးတက်ဆောင်ရွက်မှုများကို နှစ်ဖက် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းပြုလုပ်ပေး

မင်္ဂလာဒုံ ဇန်နဝါရီ ၁၃

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ထောက်ကြံ့တိုးချဲ့ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများအား ရပ်ကွက်ဓမ္မာရုံတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်သူအောင်၊ ဒုလဝကမှူး ဒေါ်ယုယုသော် ဦးဆောင်သည့် ဝန်ထမ်းများက ထောက်ကြံ့တိုးချဲ့ရပ်ကွက်ရှိ ၁၀

မအူပင်မြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

မအူပင် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက သောင်ဇေးကျေးရွာအုပ်စုသို့ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် မအူပင်ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးအေးကိုကိုစုနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးခင်မောင်အေးတို့က နိုင်ငံသားကတ် အသုံးဝင်ပုံနှင့် အိမ်ထောင်စုဇယား ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး သုံးရက်ကြာ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ခိုင်(ပြန်/ဆက်)



ဝါထုတ်လုပ်တင်ပို့မှုကို ပြည်ပဝယ်လိုအား ရှိနေချိန် ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် အကျိုးရှိနိုင်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဝါထုတ်လုပ်မှုကို ပြည်တွင်းသုံးစွဲမှုနှင့် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်အသုံးပြုမှုမှ ပိုလျှံသည့် ဝါထုတ်လုပ်မှုများကို ပြည်ပသို့ တင်ပို့မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ Virtual စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပိုင်ဆန်းက ဝါသီးနှံကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူ၊ ဝယ်ယူသိုလှောင်ကြိုတင်ခွဲသည့်စက်ပိုင်၊ ကုန်ချောအသုံးပြု ထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် ချည်မျှင်စက်နှင့် ပြည်ပတင်ပို့သည့် လုပ်ငန်းရှင်များပါဝင်သည့် အပိုင်း(၃)ပိုင်းရှိရာ Supply Chain တစ်လျှောက် ပါဝင်ပတ်သက်သူအားလုံး ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် အကျိုးအမြတ်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝါထုတ်လုပ်တင်ပို့မှုကို ပြည်ပဝယ်လိုအား ရှိနေချိန်၊ ဈေးကောင်းရရှိချိန်တွင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ ပြည်တွင်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် အကျိုးရှိနိုင်မည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ပြည်တွင်းအထွက်နှုန်းနှင့် ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်၊ ဒေသအလိုက် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးတို့အပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် အကျိုးရှိနိုင်မှုကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ဝါကုန်ကြမ်းဝယ်ယူရရှိမှုအခြေအနေ၊ ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူရာတွင် တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများကို ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ဝါကဏ္ဍ ကျယ်ပြန့်သည့်အတွက် အသေးစိတ်ဆွေးနွေးမှုများ ထပ်မံဆောင်ရွက်သွား

မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြသည်။
အစည်းအဝေးသို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့မှ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဝါနှင့် ဝါထွက်ပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ဝါသီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း၊ ချည်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့သည့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

အခဲများကို ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ အငှားအိမ်ရာချထားပေးနိုင်ရေးအတွက် အိမ်ခန်းအငှားချထားရေး မူဝါဒများကိုလည်း ကြိုတင်ချမှတ်ထားရန် အကြံပြုဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။



ထို့နောက် ဦးစီးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းထိန်က ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့တွင် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင် အသင်းအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ လုပ်ငန်းများအရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်သန်းသန်းလင်းက စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ၊ ငှားရမ်းနေထိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခြေခံမူများ၊ အိမ်ခန်းလျှောက်ထားသူများအတွက် သတ်မှတ်ချက်များ၊ SOP စနစ်တကျ ရေးဆွဲရေး၊ လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ အသေးစိတ်သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးခြင်း၊ အတည်ပြုချက်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ခြင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ဦးစီးကော်မတီအတွင်းရေးမှူးက ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီတို့မှ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြမှုများအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်အရ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်နှင့် ဝင်ငွေရရှိမှုပြည့်စုံမှုများအား နေထိုင်ရေးဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် ပြည်သူ့အငှား အိမ်ရာစီမံကိန်းအခန်း ၁၀၀၀၀ စီမံကိန်းမှ Phase (1) အဖြစ် နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးတို့တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နေပြည်တော် ဒက္ခိယာသီရိမြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၄၄၈ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ ၂၈ လုံး၊ ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံတောင်မြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၃၁၀၄ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ ၁၉၄ လုံးနှင့် မန္တလေးမြို့ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၁၄၅၆ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ ၉၁ လုံး စုစုပေါင်း ၅၀၀၈ ခန်း အဆောက်အအုံ ၃၁၃ လုံးကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မကြာမီ ပြည်သူများအား အငှားအိမ်ရာများ ချထားပေးနိုင်ရန် လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

လမ်းနယ်များ စီမံလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးမည့် အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
လမ်းနယ်များ စီမံလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပြီးစီးမှုနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးမည့် အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး အင်ကြင်းခန်းမ နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပသည်။



ဦးစီးဌာနနှင့်ပူးပေါင်း၍ လမ်းနယ်များအတွင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီ စိုက်ပျိုးပြီးစီးခဲ့သော သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းကိစ္စရပ်များနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးမည့် အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအားလုံးမှ ဝိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေး၍ အဖြေတစ်စုံထွက်အောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြိုးစားပေးကြပါရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြသည့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် အပူပိုင်းဒေသစီမံကိန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနရှိ ညွှန်ကြားရေးမှူးများက Virtual စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စိုပြည်ရေးအတွက် သစ်တောကွက်များ စနစ်တကျဖော်ထုတ် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ လမ်းနယ်များ စီမံလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပျိုးပင်များဖြန့်ဝေခဲ့ရာ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့မီးရထားတို့မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် အမြင့် နှစ်ပေအထက် ပျိုးပင်ပေါင်း ၂၅၅၀၀၀ ပင် စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ရှင်သန်

အောင်မြင်မှုကောင်းမွန်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို သင်ခန်းစာယူ၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးအတွက် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ပျိုးပင်များဖြန့်ဝေပေးသွားမည့်အပြင် စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် နည်းပညာများ ကူညီပံ့ပိုးခြင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး တက်ရောက်လာ

သုများကလည်း မိမိတို့အတွေ့ကြုံမှုများအပေါ် မူတည်၍ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် အကြံပြုဆွေးနွေးပေးကြပါရန် ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတို့၏ လမ်းနယ်များအတွင်း အရိပ်ရသစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် လမ်းတာပေါင်ရေတိုက်စားမှုကို ကာကွယ်ခြင်း၊ လမ်းဘေးတစ်လျှောက် အမြင့်တင့်တယ်ခြင်း၊ အပူချိန်လျော့ချပေးခြင်း၊ လမ်းမကြီးများတွင် လမ်းနယ် ကျူးကျော်မှုကိုကာကွယ်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် လမ်းနယ်ပျိုးပင်ပေါင်း ၁၅၃၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးပြီးစီးခဲ့ကြောင်း၊ သစ်တော

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း အိုမီခရွန်ပိုး ပျံ့နှံ့လျက်ရှိ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း အိုမီခရွန်ပိုး စစ်ဆေးတွေ့ရှိနေပြီဖြစ်၍ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိရန် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းသည် ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ သင်္ဘန်းကျွန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အစည်းအဝေး ခန်းမဆောင်၌ ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ အထူးကုဆရာ ဝန်ကြီးများ၊ အထူးကုဆရာဝန် များ၊ သူနာပြုများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် တွေ့ဆုံသည်။



မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်သန်းလှက သင်္ဘန်းကျွန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဆေးရုံ လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး များက ဌာနတစ်ခုချင်းစီအလိုက် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုများ ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ဆွေးနွေးကြပြီး လိုအပ်သည် များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးသည်။

ကြည့်မှန်ပြောင်းများ ပိုးသန့်စင်မှု ကိုလည်းကောင်း၊ ကျောက်ကပ် သွေးသန့်စင်ဌာနတွင် နာတာရှည် ကျောက်ကပ်ရောဂါလူနာများကို ကျောက်ကပ် သွေးသန့်စင်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အရေးပေါ် ကျောက်ကပ်သွေး သန့်စင်မှု ဆောင်ရွက်နိုင်မှုတို့ကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု ပြီး စက်ပစ္စည်းများ မပျက်စီးစေ ရေး စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းထားရန် ရန်ကင်းကားကား လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းပေး သည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထား ရေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း အိုမီခရွန်ပိုး ပျံ့နှံ့လျက်ရှိပြီး မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း ပြည်ပမှ ပြန်လာသူများတွင် အိုမီခရွန်ပိုး စစ်ဆေး တွေ့ရှိနေပြီဖြစ်၍ ပြည်တွင်း ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိရန် အထူး အလေးထားဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံး တစ်ကြိမ်နှင့်အထက် ထိုးနှံပြီးသူ စုစုပေါင်း ၂၁ သန်းကျော်ရှိပြီး ဦးစားပေး အုပ်စုများအလိုက် ဆက်လက် ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်

လာသူများကို အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသည့် ဟိုတယ် များနှင့် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေး စင်တာများအနေဖြင့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြီးကြပ်သွား ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးရုံများ အနေဖြင့်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နောက်ထပ်လှိုင်း ဖြစ်ပွားလာပါက လူနာများ လက်ခံကုသနိုင်ရန် ဆေးရုံခွဲတင်များ၊ အထူးကြပ်မတ် ကုသဆောင်(ICU/HDU) ခုတင်

များနှင့် အောက်ဆီဂျင်လိုအပ်ချက် များကို တိုးချဲ့၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသမှု အတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် သကဲ့သို့ ဆေးရုံ၏ ပုံမှန်ဆေးကု သရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု မျက်နှာကို ထောက်ရှု၍ အကောင်းဆုံး

ဆောင်ရွက် စေလိုကြောင်း၊ ဆေးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့လွန် သင်တန်းများနှင့် ဆေးတက္ကသိုလ် နောက်ဆုံးနှစ်အပိုင်း(ခ)သင်တန်း များလည်း ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပြီး ဖွင့်လှစ်ရန် ကျန်ရှိသည့် ဆေးတက္ကသိုလ် သင်တန်းများ ကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်လက် ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်သဖြင့် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သင်္ဘန်းကျွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဝင်းအတွင်း အထူးကြပ်မတ် ကုသဆောင် (ICU) များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြု လူနာများထားရှိနိုင်ရန် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုကို လည်းကောင်း၊ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း မှန်ပြောင်း ကြည့်ရှုကုသတွင် လူနာများကို ကုသနေမှုနှင့် အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း

ကြည့်ရှုကုသပေးလျက်ရှိ သင်္ဘန်းကျွန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးတွင် အတွင်းလူနာစုစုပေါင်း ၁၉၉ ဦး တက်ရောက် ကုသ လျက်ရှိပြီး နေ့စဉ်အရေးပေါ်နှင့် အထွေထွေပြင်ပလူနာ ၉၀ ကျော် နှင့် အထူးကု ပြင်ပလူနာ ၉၀ ကျော်တို့ကို ကြည့်ရှုကုသပေး လျက်ရှိကာ ပြည်သူ့လူထုအတွက် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ၂၄ နာရီ အချိန်ပြည့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီအတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့၏ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဘဏ္ဍာရေးအစီအစဉ်များနှင့် နှစ်အလိုက် ငွေစာရင်း ရှင်းတမ်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း။

ရည်မှန်းချက်(၆)ရပ် ချမှတ် အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ် သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား အဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၃၃ ခုနှစ်ထိ ၁၅ နှစ်ကာလ လျာထားပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်ထိ ပထမ(၅)နှစ်စီမံချက်ကာလအတွင်း ရည်မှန်းချက်(၆)ရပ် ချမှတ်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီ အလိုက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း။

ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်၍ အဖွဲ့ဝင်ရှစ်ဦးဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းပေးပြီးဖြစ်ရာ အဖွဲ့၏လုပ်ငန်းတာဝန် များ အောင်မြင်စေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရ မည်ဖြစ်ကြောင်း။

အညီ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင် အထည်ဖော်နိုင်မှုအခြေအနေကို ပြန်လည်သုံးသပ်၍ လိုအပ်သလို လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ရန် အမျိုးသား ကော်မတီထံ တင်ပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံချက်ပါ အဓိကရည်မှန်းချက်ဖြစ်သော အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ခိုင်းစေမှုများ လျော့နည်း ပပျောက်စေရန်နှင့် ထိရောက်စွာ တားဆီးကာကွယ် ရန်၊ တရားဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသော ကလေး အလုပ်သမားများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အကာအကွယ်ပေးရန်နှင့် အန္တရာယ်ရှိသော လုပ်ငန်း ခွင်များတွင် လုပ်ကိုင်နေသည့် ကလေးအလုပ်သမား များအား ဖယ်ရှားပြီး သင့်လျော်ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် သက်မွေးပညာကျောင်းများ တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် များက သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီအလိုက် အလေးထားအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင် ရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ အတွင်း ရေးမှူးအဖွဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်ခံနှင့် တက်ရောက်လာ ကြသူများက ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်က တင်ပြချက်များအပေါ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားနှင့် ပရဟိတလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

ထန်းတပင်(ရန်ကုန်) ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား ပရဟိတလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့ကျက်သရေဆောင် တဝရွှေကြီးဘုရား အာရုံခံတန်ဆောင်းဝင်း၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဇေယျာလင်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ထန်းတပင်မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးခင်ဆွေက ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ပေးနေမှုအခြေအနေများကို တက်ရောက်လာကြသည့် ကျေးရွာနေ ပြည်သူများနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည့် နိုင်ငံသား

စိစစ်ရေးကတ်ပြား ၆၁၇ ကတ်နှင့် ပရဟိတလုပ်ငန်း စိစစ်ရေးကတ်ပြား ၂၆ ကတ်တို့ကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဇေယျာ လင်း၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူးမြိုးဝေစိုး၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာအုပ်စု ၁၃ အုပ်စုတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများနှင့် မြို့နယ်ပရဟိတ အဖွဲ့ကိုးဖွဲ့မှ ပရဟိတအဖွဲ့ဝင် ၂၆ ဦးတို့အား ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
ဇင်မင်းထိုက်(ထန်းတပင်)

ကျူးကျော်စစ်ပွဲများမှ အတိတ်သမိုင်းသင်ခန်းစာများ (၃)

သေကျေပျက်စီးမှုအနိမ့်ဆုံးနှင့်အတူ အလှည့် အပြောင်းများစွာနှင့် မပြီးဆုံးသေးသော ဆီးရီးယား ပြည်တွင်းစစ်

သမိုင်းရဲ့အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်ကို သိနေမှ အမှားကိုရှောင်၊ အမှန်ကိုဆောင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အတိတ်ရဲ့ ချို့ယွင်းအားနည်းချက်၊ အားသာချက်တွေကို သင်ခန်းစာယူနိုင်မှလည်း ပစ္စုပ္ပန်မှာ အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်မှာဖြစ်ပြီး အနာဂတ်အတွက် ပေးဆပ်ရကျိုးနပ်မှာဖြစ်တယ်လို့လည်း ဆိုထားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်လည်း အတိတ်ရဲ့ သမိုင်းသင်ခန်းစာများဆိုပြီး ရေးသားလာခဲ့တာ ယခု ဆောင်းပါးအပိုင်း (၃) ဆိုပြီး ဖြစ်လာပါတယ်။ စစ်ပွဲကို ခေါ်ခဲ့ကြလို့ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်ကြာအောင် ကိုယ်စိုက်တဲ့အသီး ကိုယ်ပြန်စားနေရတဲ့ မပြီးသေးတဲ့ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်ရဲ့ ဆိုးကျိုးရလဒ်တွေကို အလေးအနက်ထား ဆန်းစစ်ကြည့်ကြရအောင်ပါ။



ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အလက်ဗိုမြို့၊ ပျက်စီးမှုများကို တွေ့ရစဉ်။

ဒီမိုကရေစီအကြောင်းပြု လစ်ဘရယ်မက်လုံးပေး အုံကြွမှုမှ စတင်ခဲ့သော ပြည်တွင်းစစ်

၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လကတည်းက စခဲ့တဲ့ ဆီးရီးယားစစ်ပွဲ၊ ကမ္ဘာပေါ်မှာ စစ်ကြောင့်ဒုက္ခသည် ဦးရေ သုံးပုံတစ်ပုံလောက်အထိ အများဆုံး ဖန်တီးခဲ့တဲ့ စစ်ပွဲကြီး ယနေ့အထိ မပြီးဆုံးနိုင်သေးပါဘူး။ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်လာပြီဖြစ်တဲ့ ဒီစစ်ပွဲကြောင့်

သွေးထိုးမှုတွေကြောင့် ဖြစ်လာတဲ့ အုံကြွမှုတွေအပေါ်မှာ သမ္မတအာဆတ်ရှီ ပြင်းပြင်းထန်ထန်နှိပ်ကွပ်မှု တွေကတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းစစ်မီးထတောက်ခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အယ်လာရီလိုခေါ်တဲ့ ဆီးရီးယားလူမျိုးစုနှစ်ခု အကြား ကြီးမားတဲ့ကွာဟချက်တစ်ခု ရှိနေခြင်းပါ။ အုပ်ချုပ်သူလူတန်းစားက အယ်လာရီတွေဖြစ်နေပြီး အုပ်ချုပ်ခံက ဆွန်နီလူတန်းစားတွေဖြစ်နေတဲ့

ဘယ်လိုနိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းကမူလည်း ပြေလည်အောင် ကြားဝင်ညှိနှိုင်းပေးနိုင်စွမ်းမရှိသည်အထိ ဆိုးရွားခဲ့တယ်လို့ဆိုရပါမယ်။ အစိုးရနဲ့ အတိုက်အခံတွေအကြား ခဏတာရရှိခဲ့တဲ့ သဘောတူညီချက်တွေဟာလည်း အကြိမ်ကြိမ် ကျိုးပျက်ခဲ့ရသည်ချည်းဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့မျိုးစုံဝင်တိုက်နေတဲ့စစ်ပွဲတွေကို ရပ်ဆိုင်းအောင်လုပ်ဖို့ဆိုတာ ဘယ်လွယ်ပါ့မလဲ။ ပါဝင်ပတ်သက်နေတဲ့နိုင်ငံတွေ အဖွဲ့တွေအားလုံးဟာ သူ့အကျိုးစီးပွားနဲ့သူ ကိုယ်လိုချင်တာရဖို့အတွက်သာ တိုက်ခိုက်နေကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်အကျိုးစီးပွားအတွက် သူများနယ်မြေမှာ ဝင်ပြီးစစ်ခင်းနေကြတဲ့သဘောပါပဲ။ Proxy war ကိုယ်စားပြုစစ်ပွဲလို့ခေါ်ပါတယ်။ ကြားကလက်နက်မဲ့ပြည်သူကတော့ ခံဘက်ကချည်းပဲပေါ့။ အတိုက်အခံတွေဟာ ပြည်ပမှာ စင်ပြိုင်အဖွဲ့များစွာ ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြပေမယ့် ပြည်တွင်းက အတိုက်အခံအဖွဲ့တွေနဲ့ တိုက်ခိုက်ရေးသမားတွေကို စနစ်တကျထိန်းချုပ်ကိုင်တွယ်နိုင်မှုမရှိခဲ့ပါဘူး။ ရည်မှန်းချက်အသေအချာမရှိတဲ့ သူပုန်အဖွဲ့တွေကြားမှာ နိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေမှာသာ အပျက်အစီးဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခဲ့တာကိုတွေ့ရှိရ

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှာ ပြည်သူ ၆ ဒသမ ၇ သန်း လူဦးရေ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ဟာ စစ်ဘေးဒုက္ခသည် ဖြစ်နေရပါတယ်။ ပြန်ကောက်ရရင် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက ဖခင်အရိုက်အရာကို ဆက်ခံပြီး ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာခဲ့တဲ့ ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘာရှားအယ်လ်အာဆတ်ရှီအာဏာကို အန်တုပုန်ကန်တဲ့ နိုင်ငံအနှံ့ ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုတွေကပဲ ပြည်တွင်းစစ်ကို စတင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုရပါလိမ့်မယ်။

လူထုလှုပ်ရှားမှုတွေက အိမ်နီးချင်း တူနီးရှားနဲ့ အီဂျစ်၊ လစ်ဗျားနိုင်ငံတွေဆီက ကူးစက်လာတာပါ။ ထုံးစံအတိုင်းပါပဲ။ အမေရိကန်နိုင်ငံကြီးနဲ့ ပဏာမစား၊ အမေရိကန်နဲ့ အနောက်အုပ်စုကို ဆန့်ကျင်တဲ့မူဝါဒကိုကိုင်စွဲပြီး ပမာမခန့်ပြုတဲ့နိုင်ငံတွေမှာ ရင်ဆိုင်ရလေ့ရှိတဲ့ ဒီမိုကရေစီအကြောင်းပြု လစ်ဘရယ်မက်လုံးပေးခံရတဲ့ လူထုအုံကြွမှုမျိုးလိုပါပဲ။ နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းတွေကို အချိန်မီ မဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းနဲ့ နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေကို မြန်မြန်ဆန်ဆန် မပြုလုပ်နိုင်ခြင်း စတဲ့ပြည်သူတွေရဲ့ မကျေနပ်ချက်တွေကို အခြေခံပြီး ပြည်ပနိုင်ငံကြီးတွေရဲ့ မြှောက်ပင့်

ညီညွတ်မှုပြိုကွဲခြင်းသည် ပြည်တွင်းစစ်ကို စီးမွှေးပေးသည်

တကယ်တမ်းက သမ္မတအာဆတ်ဟာ ခေတ်မီတဲ့ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဝါဒီတစ်ယောက်ပါ။ ယခင်အာဏာရှင်ဆန်လွန်းတဲ့ သူ့ဖခင်သမ္မတဟောင်းဟာဖွဲ့ဒ်အယ်လ်အာဆတ်ထက် လစ်ဘရယ်ဆန်ချင်တဲ့ သားဖြစ်သူအပေါ်မှာ ပြည်သူတွေရဲ့ မျှော်လင့်ချက်ဟာ အတော်ကြီးမားခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတစ်ခုမှာ အဓိကအဟန့်အတားတစ်ခုဖြစ်တဲ့ အင်တိုက်တရားကိုလည်း အကြောင်းတရားတစ်ခုအဖြစ် ယှဉ်တွဲတွေ့ရပါလိမ့်မယ်။

အာဏာပိုင်တွေနဲ့ ခရိုနီတွေအကြား အပေးအယူ လွန်ကဲမှုတွေကြောင့် စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေ နှောင့်နှေးခဲ့ရပါတယ်။ မမျှတမှုတွေကြားမှာ ဆင်းရဲချမ်းသာကွာဟမှု ကြီးမားခဲ့ရပါတယ်။ ရာသီဥတုပျက်ပြန်ပြီး မိုးခေါင်ခြောက်သွေ့မှုက ထပ်ဆင့်လိုက်တော့ လယ်သမားများစွာ ဆင်းရဲတွင်းနက်ပြီး မြို့ပြတွေဆီ အလုံးအရင်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့တာကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က အများစုဆွန်နီနဲ့ အနည်းစု

အချက်ဟာ မညီမျှမှုနဲ့ မကျေနပ်ချက်တွေကို ဖြစ်စေပြီး ဆီးရီးယားလူ့အဖွဲ့အစည်းမှာ ကြာရှည်အမြစ်တွယ်နေတဲ့ လူတန်းစားကွဲပြားခြားနားမှု ရလဒ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေပါတယ်။ ဒီအချက်တွေကပဲ တကယ့်အရေးကြီးချိန်မှာ အုပ်ချုပ်သူအချင်းချင်းကြား၊ စစ်တပ်တွင်းနဲ့ ပြည်သူတွေကြားမှာ စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲသွားခြင်းကို ဖြစ်စေခဲ့တယ်ဆိုတာ

မြင့်မြတ်

တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။ အဓိကမဏ္ဍိုင်ဖြစ်တဲ့ စစ်တပ် ပြိုကွဲမှုနောက်မှာတော့ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်ဖို့ရန် များစွာမီးမွှေးဖို့ မလိုလောက်အောင် ဖြစ်သွားတဲ့ သဘောပါပဲ။

နိုင်ငံစုံအဖွဲ့စုံ ကိုယ့်အကျိုးစီးပွားနဲ့ကိုယ် ပါဝင်တိုက်ခိုက်ကြတဲ့ Proxy war

သမ္မတအာဆတ်နဲ့ သူ့အစိုးရက လူထုအုံကြွမှုအပေါ် အင်အားအဆမတန် အသုံးပြုပြီး အလွန်အကျွံတုံ့ပြန်မှုတွေဟာ ဝေဖန်စရာတွေ ဖြစ်ခဲ့ရသလို အမေရိကန်နဲ့ အနောက်အုပ်စုရဲ့ ထောင်ချောက်ထဲ ရောက်မှန်းမသိလည်း ရောက်ခဲ့ရပါတယ်။ ပဋိပက္ခပြင်းထန်လာတာနဲ့အမျှ “နွားကွဲတော့ ကျားဆွဲ” ဆိုသလို အချုပ်အခြာအာဏာနဲ့ ပိုင်နက်လဟာနယ်မှာ အလစ်ချောင်းနေရာယူသူတွေ ပေါ်လာတတ်တာ မဆန်းပါဘူး။

အာဆတ်ရဲ့ ယခင်ကတည်းက ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်တဲ့ အနောက်အုပ်စုလက်ဝေခံ အာရပ်နိုင်ငံတွေ၊ အယ်လ်ခိုင်ဒါပုံစံခွက်ထဲက ဆွန်နီအစွန်းရောက် စစ်သွေးကြွတွေနဲ့ အာဆတ်ထောက်ခံသူတွေအကြား ဖားနဲ့ငါး ကွဲသွားရပါပြီ။ အာဆတ်ကို ဆန့်ကျင်တဲ့ အမေရိကန်၊ အီယူ၊ ကာတာ၊ တူရကီ၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ အစ္စရေးနိုင်ငံတွေကတစ်ဖက်၊ အီရန်၊ ရုရှားနဲ့ တရုတ် စတဲ့ထောက်ခံတဲ့နိုင်ငံတွေက တစ်ဖက်စီ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်မှာ သွယ်ဝိုက်ပြီး ပါဝင်ပတ်သက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြပါတယ်။

ဆီးရီးယားတပ်မတော်ထဲက ခွဲထွက်ပုန်ကန်သွားတဲ့တပ်ဖွဲ့တွေ၊ အာဆတ်ကို ထောက်ခံတဲ့ လက်နက်ကိုင်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့၊ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအပါအဝင် ISIS၊ အယ်လ်ခိုင်ဒါ၊ နျူဆာရာ စတဲ့ အမျိုးမျိုးသော အစ္စလာမစ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့တွေကြားမှာ အပြန်အလှန် တိုက်ခိုက်မှုတွေဟာ မီးကုန်ယမ်းကုန်ပါပဲ။

ဘယ်လို နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းကမူလည်း ပြေလည်အောင် ကြားဝင်ညှိနှိုင်းပေးနိုင်စွမ်းမရှိသည်အထိ ဆိုးရွားခဲ့တယ်လို့ ဆိုရပါမယ်။ အစိုးရနဲ့ အတိုက်အခံတွေအကြား ခဏတာရရှိခဲ့တဲ့ သဘောတူညီချက်တွေဟာလည်း အကြိမ်ကြိမ် ကျိုးပျက်ခဲ့ရသည်ချည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့မျိုးစုံဝင်တိုက်နေတဲ့စစ်ပွဲတွေကို ရပ်ဆိုင်းအောင်လုပ်ဖို့ဆိုတာဘယ်လွယ်ပါ့မလဲ။ ပါဝင်ပတ်သက်နေတဲ့နိုင်ငံတွေ အဖွဲ့တွေအားလုံးဟာ သူ့အကျိုးစီးပွားနဲ့သူ ကိုယ်လိုချင်တာရဖို့အတွက်သာ တိုက်ခိုက်နေကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်အကျိုးစီးပွားအတွက် သူများနယ်မြေမှာ ဝင်ပြီးစစ်ခင်းနေကြတဲ့ သဘောပါပဲ။ Proxy war ကိုယ်စားပြုစစ်ပွဲလို့ ခေါ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ၉

စစ်ပွဲနောက်ပိုင်းကာလ သေဆုံးစာရင်းတွေအရ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ၁၀၀၀၀ ခန့်၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ၆၈၀၀ ခန့်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်က အရပ်သား ၁၅၀၅ ဦး (ကလေးငယ် ၁၆၀၀) အပါအဝင် သေဆုံးမှုပေါင်း ၃၇၄၆ ဦးနဲ့ နှစ်အလိုက် တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် သေဆုံးခဲ့ကြရတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ၁၀ နှစ်အတွင်း ကလေးငယ်ပေါင်း ၅၅၀၀၀ ခန့်အထိ သေဆုံးခဲ့ကြရပြီး ၂ ဒသမ ၅ သန်း လောက်က ကျောင်းပညာရေးနဲ့ ဝေးသွားခဲ့ကြရပါတယ်။ မိသားစုတွေ ဖရိုဖရဲ ကွဲကွာသွားကြရပြီး မိဘမဲ့ကလေးသူငယ်ဦးရေ တိုးပွားလာခဲ့

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ကြားကလက်နက်မဲ့ပြည်သူကတော့ ခံဘက်က ချည်းပဲပေါ့။ အတိုက်အခံတွေဟာ ပြည်ပမှာ စင်ပြိုင် အဖွဲ့များစွာ ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြပေမယ့် ပြည်တွင်းက အတိုက်အခံအဖွဲ့တွေနဲ့ တိုက်ခိုက်ရေးသမားတွေကို စနစ်တကျ ထိန်းချုပ်ကိုင်တွယ်နိုင်မှုမရှိခဲ့ပါဘူး။ ရည်မှန်းချက် အသေအချာမရှိတဲ့ သူပုန်အဖွဲ့တွေ ကြားမှာ နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူတွေမှာသာ အပျက်အစီး ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခဲ့တာကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။

စစ်ပွဲရဲ့အလှည့်အပြောင်းကို ဖြစ်စေတဲ့ ISIS တို့ ပါဝင်လာမှု

စစ်ပွဲအစ ၂၀၁၃ ခုနှစ်လောက်ကစပြီး ဆီးရီးယား သူပုန်တွေဟာ နိုင်ငံနယ်မြေတွေကို စတင် ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ကြပြီး အစိုးရတပ်တွေဟာ တဖြည်းဖြည်းဆုတ်ခွာခဲ့ရပါတယ်။ အယ်လ်နိုင်းဒါ၊ နျူဆာရာတပ်ဦး စတဲ့ အစ္စလာမစ်အစွန်းရောက် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့တွေ စစ်ပွဲအတွင်းပါဝင်လာတာဟာ စစ်ဇန်ကျယ်ပြန့်သွားစေတဲ့ အကျိုးဆက်တစ်ခု အဖြစ် မြင်ရပါတယ်။

အထူးသဖြင့် အယ်လ်နိုင်းဒါမျိုးဆက်အဖွဲ့တစ်ခု ဖြစ်တဲ့ ISIS တိုက်ခိုက်ရေးအဖွဲ့ဟာ အင်အား ပိုကြီးမားလာပြီး ဒေသအတော်များများကို သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဟာ ရုတ်ခြည်းဆိုသလို စစ်ပွဲရဲ့ အလှည့်အပြောင်းကို ဖြစ်စေခဲ့ကြောင်း တွေ့ရပါတယ်။ ISIS အဖွဲ့ရည်မှန်းချက်က ဆီးရီးယား တစ်နိုင်တည်းတင် မကပါဘူး။ သူ့ရည်မှန်းချက်က အီရတ်နိုင်ငံထဲအထိ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက် ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်လွန်းတဲ့ ISIS တို့ရဲ့ သတ်ဖြတ်မှုဒဏ်ကို ဆီးရီးယားပြည်သူတွေ၊ စစ်သားတွေသာမက အနောက်နိုင်ငံက အလုပ် သမား၊ သတင်းထောက်အများအပြားပါ ဓားစာခံ ဖြစ်ရတာတွေ ဖြစ်စဉ်တွေကို ယဉ်ကျေးတဲ့ ကမ္ဘာကြီး အတွက် ခြိမ်းခြောက်မှုကြီးအဖြစ် ပုံဖော်လိုရပါ

စီးပွားရေးချွတ်ခြံကျမှုနဲ့အတူ လူတွေရဲ့ အငတ်ဘေးကို ဖြေရှင်းရမယ့်အခက်အခဲ၊ ကာကွယ်ကုသလိုရနိုင်တဲ့ ရောဂါတွေကိုတောင် မကာကွယ်နိုင်လို့ နေ့စဉ်သေဆုံးနေကြရတဲ့ပြဿနာတွေ စသည်ဖြင့် ဖြေရှင်းဖို့ရာ လိုအပ်နေပြီး နိုင်ငံတကာရဲ့ ကူညီထောက်ပံ့မှုကိုသာ မျှော်ကိုးနေရတဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ဘဝဟာ သနားစရာအလွန်ကောင်းလှပါတယ်။ စစ်မဖြစ်ခင်ကထက် အစားအသောက်ဈေးနှုန်းဟာ ၃၃ ဆ မြင့်တက်သွားတဲ့အတွက် လူဦးရေ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ ဆင်းရဲမှုပြုမုန်းအောက်ရောက်နေရပြီး အစာရေစာပြတ်လပ်မှုဒဏ်ကို အပြင်းအထန် ခံစားနေရတဲ့အရေအတွက် ဟာလည်း ကိုးသန်းခန့်အထိရှိ

တော်လှန်နေတဲ့အဖွဲ့ဖြစ်ပါတယ်။ ကာဒ်တွေကို နှိမ်နင်းနေတဲ့ အိမ်နီးချင်းတူရကီအနေနဲ့လည်း ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်မှာ ပါဝင်ခြေရှုပ်ပြီး အခြေချ သိမ်းပိုက်ခွင့်ရတဲ့ အနေအထားတစ်ရပ်ကို ပိုင်ဆိုင် သွားပါတော့တယ်။ အမေရိကန်ဝင်ရောက်မှုရဲ့ နောက်ဆက်တွဲ အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ရုရှားနိုင်ငံကလည်း တပ်ဖွဲ့ နဲ့လက်နက်တွေကို ဆီးရီးယားနယ်မြေထဲအရောက် ပို့ပြီး ISIS နဲ့ အစိုးရကို ဆန့်ကျင်တဲ့သူပုန်တွေကို ဗုံးကြဲခွင့်ရရှိသွားခဲ့ပါတယ်။ သို့သော် အကြမ်းဖက် ဆန့်ကျင်ရေး ISIS တွေကို ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်တဲ့ အမေရိကန်နဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ချင်းတူတာ မှန်ပေမယ့် အကျိုးစီးပွားချင်းတော့ မတူကြပါဘူး။ ရုရှားက သမ္မတအာဆတ်ဘက်က ထောက်ခံကူညီတိုက်ခိုက် ပေးတာဖြစ်ပြီး US ကတော့ အာဆတ်ကိုဆန့်ကျင် တဲ့အဖွဲ့တွေဘက်က ကူညီပေးခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။

နယ်မြေအများအပြား သူပုန်ထိန်းချုပ်မှုအောက် ရောက်လေလေ အရပ်သားပြည်သူသေဆုံးမှု တရိပ်ရိပ်တက်လာတာကလွဲပြီး ပြိုင်ဘက်တွေ အကြား ဘယ်ဘက်ကမှ အဆုံးအဖြတ်အောင်ပွဲကို

သားအပါအဝင် ထိခိုက်သေဆုံးမှုစာရင်းတွေအရ သိနိုင်ပါတယ်။

စစ်ပွဲနောက်ပိုင်းကာလ သေဆုံးစာရင်းတွေအရ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ၁၀၀၀၀ ခန့်၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ၆၈၀၀ ခန့်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်က အရပ်သား ၁၅၀၅ ဦး (ကလေးငယ် ၁၆၀၀) အပါအဝင် သေဆုံးမှုပေါင်း ၃၇၄၆ ဦးနဲ့ နှစ်အလိုက် တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် သေဆုံးခဲ့ကြရတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ၁၀ နှစ် အတွင်း ကလေးငယ်ပေါင်း ၅၅၀၀၀ ခန့်အထိ သေဆုံးခဲ့ကြရပြီး ၂ ဒသမ ၅ သန်းလောက်က ကျောင်းပညာရေးနဲ့ ဝေးသွားခဲ့ကြရပါတယ်။ မိသားစုတွေ ဖရိုဖရဲကွဲကွာသွားကြရပြီး မိဘမဲ့ ကလေးသူငယ်ဦးရေ တိုးပွားလာခဲ့ပါတယ်။

ယခုစာရင်းတွေက စစ်ပွဲကာလ ၁၁ နှစ်အတွင်း ငါးသိန်းနဲ့ ခြောက်သိန်းအကြားရှိခဲ့တဲ့ သေဆုံးမှုတွေ အနက် အနည်းဆုံးပမာဏတစ်ခုလို့ ဆိုပေမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့တည်ငြိမ်ရေး တိုးတက်မှုလက္ခဏာ အဖြစ်တော့ မြင်လို့မရသေးတဲ့ အခြေအနေမှာ ရှိနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ လူပေါင်းသုံးသန်းလောက်ဟာ မစွမ်းမသန်ဘဝနဲ့ ဒုက္ခိတဘဝရောက်ကြရတယ်။ ၅ ဒသမ ၅ သန်းလောက်က မိမိနေရပ်တွေကနေ

မှာ အခြေစိုက်နေတဲ့ ပြိုင်ဘက်နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေ ရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး မတည်မငြိမ်ရှိနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကပြိုင်ဘက်တွေအနေနဲ့ အာဆတ်ကိုထောက်ခံ တဲ့ အီရန်၊ ရုရှားတပ်ဖွဲ့တွေ၊ ပြိုင်ဘက်အမေရိကန်နဲ့ ကာဒ်တပ်ဖွဲ့တွေ၊ တူရကီနဲ့ တူရကီထောက်ခံတဲ့ အစ္စလာမစ်တပ်ဖွဲ့တွေ ဆီးရီးယားနယ်မြေအချို့မှာ အခြေပြုထားဆဲဖြစ်ပြီး ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုတွေ နေရာအနှံ့ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံနယ်မြေ အတော်များများကတော့ ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့ တွေရဲ့ ထိန်းချုပ်မှုအောက်ကို ရောက်ရှိသွားပါပြီ။ ဆီးရီးယားတပ်မတော်ကြီး အလုံးစုံမပြိုကွဲအောင်နဲ့ နိုင်ငံမပြိုကွဲအောင် တားဆီးထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့တဲ့ တပ်မတော်တစ်ရပ်ရဲ့ စုစည်းညီညွတ်မှုစွမ်းပကားနဲ့ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကိုတော့ ဒီနေရာမှာအတုယူ လေ့လာနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေရဲ့အလိုကျ ကြားခံ buffer zone တစ်ခုကို အစိုးရအနေနဲ့ ခွင့်ပြုလိုက်ရတဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာ တစ်စိတ် တစ်ပိုင်း ပျက်ယွင်းမှုကတော့ စစ်ပွဲရဲ့အကျိုးဆက် တစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေပါလိမ့်ဦးမယ်။

အဆုံးမှာတော့

အလုံးစုံပျက်စီးမှုသို့သာဦးတည်

လက်ရှိအခြေအနေမှာတော့ ဆီးရီးယားနိုင်ငံနဲ့ ဆီးရီးယားပြည်သူတွေရဲ့ ဘဝတွေဟာ မသေချာ မရေရာတဲ့ အခြေအနေဆိုးအောက်မှာ ရုန်းကန်နေရ ဆဲရှိနေပါသေးတယ်။ လူငယ်တွေရဲ့ အနာဂတ်နဲ့ ကလေးတွေရဲ့ ရှေ့ရေး မှန်ပျပျနဲ့လမ်းပျောက်နေဆဲ ပါ။ အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဘဝနဲ့ ပြည်သူတွေဟာ လုံခြုံရေး အာမခံချက်မရှိလို့ ခြိမ်းခြောက်နှိပ်စက် အနိုင်ကျင့် ခံကြရလို့ အိမ်မပြန်ရဲကြသေးသလို သူတို့ရဲ့ ကိုယ်ပိုင် အိုးအိမ်တိုက်တာတွေလည်း မရှိကြတော့ပါဘူး။ စာရင်းအရ စွန့်ခွာထွက်ပြေးပြည်သူ ၅ ဒသမ ၅ သန်းအနက် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဟာ သူတို့နေရပ်တွေ ဆီ ပြန်လာချင်ပေမယ့် သုံးသောင်းခန့်သာ အရဲစွန့် ပြီး ပြန်လာနိုင်ကြတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အခြေခံ အဆောက်အအုံအားလုံးနီးပါး ပျက်စီးယိုယွင်းခဲ့ရတဲ့ အခြေအနေမှာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားက ၇၀ ရာခိုင် နှုန်း ပျက်စီးသွားပြီး ကျောင်းတွေမှာ လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ အသီးသီးက တပ်စွဲထားလို့ ကျောင်းတွေ မဖွင့်နိုင်၊ ကျန်းမာရေးလုပ်သား ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်က အလုပ်ကနေ စွန့်ခွာထွက်ပြေးသွားကြလို့ ဆေးရုံ ဆေးခန်း ၅၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ အပြည့်အဝ ဖွင့်ပေးထားရတဲ့ စသည့်အခြေအနေအားလုံးဟာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံရဲ့ အလုံးစုံပျက်သုဉ်းမှု အခြေအနေ ကို ပြသနေခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

ကိုဗစ်ပြဿနာက ထပ်ဆောင်းနေတဲ့

အငတ်ဘေးနဲ့ ဆင်းရဲမှုဒဏ်

စီးပွားရေးချွတ်ခြံကျမှုနဲ့အတူ လူတွေရဲ့ အငတ်ဘေးကို ဖြေရှင်းရမယ့် အခက်အခဲ၊ ကာကွယ်ကုသလိုရနိုင်တဲ့ ရောဂါတွေကိုတောင် မကာကွယ်နိုင်လို့ နေ့စဉ်သေဆုံးနေကြရတဲ့ ပြဿနာတွေ စသည်ဖြင့် ဖြေရှင်းဖို့ရာလိုအပ်နေပြီး နိုင်ငံတကာရဲ့ ကူညီထောက်ပံ့မှုကိုသာ မျှော်ကိုးနေ ရတဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ဘဝဟာ သနားစရာအလွန် ကောင်းလှပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၂ သို့ ❖

ယခုနောက်ဆုံးအခြေအနေအရတော့ ဆီးရီးယားမှာ ယခင်လိုအခြေအနေမဆိုးတော့ပေမယ့် နိုင်ငံတွင်းမှာ အခြေစိုက်နေတဲ့ ပြိုင်ဘက်နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး မတည်မငြိမ်ရှိနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကပြိုင်ဘက်တွေ အနေနဲ့ အာဆတ်ကိုထောက်ခံတဲ့ အီရန်၊ ရုရှားတပ်ဖွဲ့တွေ၊ ပြိုင်ဘက်အမေရိကန်နဲ့ ကာဒ်တပ်ဖွဲ့တွေ၊ တူရကီနဲ့ တူရကီထောက်ခံတဲ့ အစ္စလာမစ်တပ်ဖွဲ့တွေ ဆီးရီးယားနယ်မြေအချို့မှာ အခြေပြုထားဆဲဖြစ်ပြီး ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုတွေ နေရာအနှံ့ရှိနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံနယ်မြေအတော်များများကတော့ ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့တွေရဲ့ ထိန်းချုပ်မှုအောက် ကို ရောက်ရှိသွားပါပြီ။ ဆီးရီးယားတပ်မတော်ကြီး အလုံးစုံမပြိုကွဲအောင်နဲ့ နိုင်ငံမပြိုကွဲအောင် တားဆီးထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့တဲ့ တပ်မတော်တစ်ရပ်ရဲ့ စုစည်းညီညွတ်မှုစွမ်းပကားနဲ့ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကိုတော့ ဒီနေရာမှာ အတုယူလေ့လာနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေရဲ့အလိုကျ ကြားခံ buffer zone တစ်ခုကို အစိုးရအနေနဲ့ ခွင့်ပြုလိုက်ရတဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ပျက်ယွင်းမှုကတော့ စစ်ပွဲရဲ့အကျိုးဆက်တစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေပါလိမ့်ဦးမယ်

တယ်။ ဆိုးရွားလွန်းတဲ့ ISIS အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ကြီးကို မဖြစ်မနေ နှိမ်နင်းဖို့ လိုအပ်လာတဲ့အခါမှာတော့ အမေရိကန်အနေနဲ့ အာရပ်မဟာမိတ်တွေနဲ့ ပေါင်းပြီး ဆီးရီးယားနယ်မြေအတွင်းမှာ လေကြောင်းကနေ တရားဝင်ဗုံးကြဲခွင့်ကို ရယူ အသုံးချခွင့် ရရှိသွားပါတော့တယ်။

အမှန်က အိုက်ဆစ်တွေကို နှိမ်နင်းနေစဉ်မှာ အမေရိကန်က သူထောက်ခံနေတဲ့ ဆီးရီးယား မြောက်ပိုင်းက ကာဒ်အဖွဲ့နဲ့ ဆီးရီးယားအစိုးရကို ဆန့်ကျင်နေတဲ့တပ်ဖွဲ့တွေကို အကူအညီပေးဖို့ အမေရိကန်တပ်တွေကိုယ်တိုင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံထဲ အထိ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခွင့်ကို ရရှိလိုနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာဒ်အဖွဲ့ဆိုတာကတော့ ဆီးရီး ယားမှာလည်း ကိုယ်ပိုင်နယ်မြေရရှိထားပြီး တူရကီ မှာလည်း ရှိကြပါတယ်။ တူရကီက ကာဒ်တွေ ကတော့ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဖို့ တူရကီကို

မရယူနိုင်ခဲ့ကြပါဘူး။ အကြမ်းဖက်သူပုန်တွေကို ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်တယ်ဆိုပေမယ့် အရပ်သားတွေ မထိခိုက်မသေဆုံးအောင် ရှောင်လွှဲတိုက်ခိုက်ခြင်း မျိုးလည်း မရှိခဲ့ကြပါဘူး။ ကြံချတဲ့ဗုံးတွေကြောင့် အရပ်သားတွေအပြင် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း တွေ၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ အကူအညီ ပေးလုပ်သားတွေ များစွာထိခိုက်သေကျပျက်စီး ခဲ့ကြရပါတယ်။

စစ်ကြောင့် အရပ်သား ထိခိုက်သေကျပျက်စီးမှုများ

UN စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်တစ်ခုရဲ့ ယခင် နှစ်အတွင်း အစီရင်ခံစာ တစ်ခုအရဆိုရင် နိုင်ငံတွင်း မှာ ရုရှားကျောထောက်နောက်ခံမှုနဲ့အတူ အစိုးရ တပ်ရဲ့အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိနေတယ်ဆိုပေမယ့် နိုင်ငံအနှံ့ မညာမတာတိုက်ခိုက်မှုတွေနဲ့ သေဆုံးမှု တွေကတော့ ယခု၂၀၂၂ ခုနှစ်အထိ ဆက်လက်ရှိနေ ဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒီအချက်ကို အရပ်

စွန့်ခွာထွက်ပြေးကြရပြီး စိတ်ဒဏ်ရာရပေရဲ့ အိုးမဲ့ အိမ်မဲ့ဖြစ်ကာ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေဆီ မျက်နှာငယ် စွာနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခိုလှုံခဲ့ကြရတယ်။ စစ်ပွဲကာလ တစ်လျှောက် လေကြောင်းက ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှု တွေကြောင့် အရပ်သား သေဆုံးမှုပေါင်းဟာ ၁၂၅၆ ဦးအထိ ရှိခဲ့တယ်လို့ သိရှိရပါတယ်။ မကြာခင်က အမေရိကန်လွှတ်တော်ကာကွယ်ရေး ကော်မတီတစ်ခုရဲ့ စုံစမ်းဖော်ထုတ်စစ်ဆေးချက်အရ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အမေရိကန်လေကြောင်းတပ်ဖွဲ့ရဲ့ မှားယွင်းဗုံးကြဲချခဲ့မှုကြောင့် အရပ်သား ၇၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ရတဲ့ဖြစ်စဉ်ဟာ သာကေတစ်ရပ် ဖြစ်ပါ တယ်။

နိုင်ငံခြားစွက်ဖက်မှုခံရတိုင်းမှာ

အချုပ်အခြာ ပျက်ယွင်းရသည်ချည်းသာ

ယခုနောက်ဆုံးအခြေအနေအရတော့ ဆီးရီးယား မှာ ယခင်လိုအခြေအနေမဆိုးတော့ပေမယ့် နိုင်ငံတွင်း

SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၃-၁-၂၀၂၂)ရက်နေ့

၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း” များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (Relief Flight) များဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများတွင် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအနက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိနိုင်သည့် သံသယဖြစ်ဖွယ် ဓာတ်ခွဲနမူနာများနှင့် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ရန်ကုန်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့သည့်

ဓာတ်ခွဲနမူနာများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇစစ်ဆေးခြင်းကို အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန၊ ရန်ကုန်တွင် ယနေ့ စစ်ဆေးရာ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၂)ခုတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ အဆိုပါအိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများတွင် မြန်မာနိုင်ငံသား (၄၀)ဦးနှင့် နိုင်ငံခြားသား (၂)ဦးတို့ပါဝင်ပြီး Relief Flight များဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူများဖြစ်ကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ (၃၂) ဦး၊ ယူအေအီးနိုင်ငံမှ (၄) ဦး၊ မလေးရှားနိုင်ငံမှ (၃)ဦးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ (၃) ဦးတို့ ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ရန်ကုန်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၅) ခုတွင် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ပိုး မတွေ့ရှိရပါ။

၅။ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေး

စင်တာများနှင့် သတ်မှတ်ဆေးရုံကြီးများတွင် သီးသန့်ထားရှိကာ အထူးကုသစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့နှင့် လေကြောင်းခရီးစဉ်တွင် အတူလိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်များအားလည်း အသွားအလာကန့်သတ်ခြင်း (Strict Quarantine) နှင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများအား အထူးအားဖြည့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

၆။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ဗန်းမော်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ အမှူးပြုသော ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်များအတွက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှထုတ်လုပ်သော Sinopharm ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၅၀၀၀ လာရောက်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေ မဟာနာယကကျောင်းတော်ကြီးတွင် သီတင်းသုံးတော်မူလျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဗန်းမော်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ အမှူးပြုသော ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်များအတွက် Shenzhen ဗုဒ္ဓဘာသာအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ တောင်တရုတ်ပင်လယ် တရုတ်ဗုဒ္ဓဘာသာ အဖွဲ့ အစည်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Hongfa ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဆရာတော် Venerable Master YinShun က လှူဒါန်းသော တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံထုတ် Sinopharm ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၅၀၀၀ လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေ မဟာနာယကကျောင်းတော်ကြီး၏ ဘုရားခန်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်းမော်ဆရာတော် ဒေါက်တာ



Shenzhen ဗုဒ္ဓဘာသာအဖွဲ့ ကိုယ်စား ဒေါ်ဌေးဌေးမော်နှင့် တရုတ်ကုန်သည်ကြီးများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအိုင်ထွန်းတို့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ၅၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းဝင်းက လက်ခံရယူစဉ်။

ဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ မဟာထေရ်မြတ်ထံမှ ချီးမြှင့်တော်မူသော ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြသည်။

ယင်းနောက် အလှူရှင် Shenzhen ဗုဒ္ဓဘာသာ

အဖွဲ့ကိုယ်စား ဒေါ်ဌေးဌေးမော်နှင့် တရုတ်ကုန်သည်ကြီးများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအိုင်ထွန်းတို့က လှူဒါန်းခြင်းအကြောင်းကို လျှောက်ထားကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ၅၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းဝင်းက လက်ခံရယူသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတရုတ်ကုန်သည်များအသင်းချုပ် (Myanmar Chinese Chamber Of Commerce) နှင့် Fu Xing Brothers Group Of Companies ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအိုင်ထွန်းနှင့် ဇနီး အဂ္ဂမဟာသီရိ သုဓမ္မသီရိ ဒေါ်နန်းခင်ညွန့် မိသားစုတို့က နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်ကြီးနှင့် တာဝန်ကျ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နှစ်ပါး၊ တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် တစ်ပါး၊ အဖွဲ့ဝင် တစ်ပါးတို့ထံ အလှူငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ နှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနာယူကြပြီး ရေစက်သွန်းလောင်း အမျှပေးကြသည်။

သတင်းစဉ်

ဒလမြို့နယ် ရေရှိုရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးညီညီသည် ကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တွဲတေးမြို့နယ် တွဲတေး-ဒလကားလမ်းပေါ်ရှိ ရန်ကုန်ပေါက်ကျေးရွာအနီး ရေပေးဝေရေးစခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး Nano Filter ဖြင့် ရေသန့်စင်မှုစနစ် စမ်းသပ်တပ်ဆင် သုတေသနဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရေတွန်းစက်ရုံနှင့် ဂါလန်တစ်သိန်းဆုံ ရေစုကန် နှစ်ကန်နှင့် ရေသန့်စင်စက်ရုံ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် တွဲတေးမြို့နယ် ရန်ကုန်ပေါက်ကျိုက်သလဲကျေးရွာ ရေကန်ကွင်း ငါးမွေးမြူရေး

စခန်းသို့ရောက်ရှိပြီး မြေဧက ၁၀၉ ဒဿမ ၉၃ ဧက၌ ဆောင်ရွက်မည့် ဒလမြို့နယ် နောက်ဆုံးစွန့်ပစ် အမှိုက်ပုံ (Final Disposal Site) တည်ဆောက်ရန် မြေပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် ဒလရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းအတွက် တွဲတေး-ဒလကားလမ်းဘေးရှိ အုန်းပင်ချောင်းတံတားအနီး မူလ ကွန်ကရစ်ပိုက်အစား 630 mm HDPE Pipe ဖြင့် လဲလှယ်နေမှုကို ရောက်ရှိစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ဒလမြို့နယ် စည်ပင်သာယာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ရောက်ရှိရာ အစည်းအဝေး



ခန်းမ၌ တာဝန်ရှိသူများအား ပန်းခြံအတွင်း အများသုံးသန့်စင်ခန်းထားရှိသွားရေး၊ ကလေးအားကစားကိရိယာများ ထည့်သွင်းထားရှိရေး၊ ဈေးများသန့်ရှင်းသာယာသပ်ရပ်ရေး၊ ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်များ စနစ်တကျရှိစေရန်နှင့် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်ရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်မှာကြားပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၁၁ မှ စစ်မဖြစ်ခင်ကထက် အစားအသောက်ဈေးနှုန်းဟာ ၃၃ ဆ မြင့်တက်သွားတဲ့အတွက် လူဦးရေ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ ဆင်းရဲမှုပြုများအောက် ရောက်နေရပြီး အစာရေစာပြတ်လပ်မှုဒဏ်ကို အပြင်းအထန်ခံစားနေရတဲ့အရေအတွက်ဟာလည်း ကိုးသန်းခန့်အထိ ရှိနေပါတယ်။

ရဲကွာပြတ်နေတဲ့ လူ ၁၃ သန်းခန့်ဟာ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအကူအညီတွေ အပူတပြင်း လိုအပ်နေပြီး လူဦးရေရဲ့ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ မသန့်ရှင်းစိတ်မချရတဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့လည်း

မညီညွတ်တဲ့ အစာရေစာတွေကိုသာ စားသောက်နေကြရပါတယ်။ ကလေးသုံးယောက်တိုင်းမှာ တစ်ယောက်ဟာ အာဟာရချို့တဲ့တဲ့ ရောဂါတွေ ခံစားနေရပါတယ်။ ဒီကြားထဲ ကိုဗစ်ဝင်လာတော့ ပိုဆိုးသွားတာပါတယ်။ ဆိုးဆိုးရွားရွား ဆင်းဆင်းရဲရဲ စားသောက်နေထိုင်နေရတဲ့ဘဝမှာ အနောက်နိုင်ငံတွေရဲ့ စီးပွားရေး ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေကြားက ကိုဗစ်ကို အန်တုရင်ဆိုင်ဖို့ ဘယ်လိုမှမဖြစ်နိုင်တဲ့ အခြေအနေပါ။ ရောဂါ ရှိ မရှိ လုံလုံလောက်လောက် မစစ်ဆေးနိုင်တဲ့ အခြေအနေမှာ ကိုဗစ်ကြောင့် ဘယ်လောက် သေဆုံးသွားကြတယ်ဆိုတာကိုလည်း

ဘယ်လိုမှမှန်းဆလို့မရနိုင်ပါဘူး။

အချုပ်ဆိုရရင် စစ်ပွဲဆိုတာ ဘယ်နေရာမှာမှ မကောင်းပါဘူး။ အမြောက်ဆန် ဗုံးဒဏ်တွေကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးကြေမှုတွေ လမ်းတွေ၊ တံတားတွေ၊ ကျောင်းတွေ၊ ဆေးရုံတွေ၊ အထပ်မြင့်တိုက်တာတွေကို မြင်ကြည့်ပါ။ စစ်ပွဲရဲ့ အနိဋ္ဌာရုံတွေကို စစ်ပွဲဖန်တီးသူရော ကာယကံရှင်ပါဝင်တိုက်ခိုက်နေသူတွေသာ မက အပြစ်မဲ့ပြည်သူတွေပါ ခံစားရပြီး အလုံးစုံပျက်သုဉ်းမှုဆိုတာ ဦးတည်တယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ပါလိမ့်မယ်။

ဆူပူမှုတွေဖြစ်စေတဲ့ အကြောင်းတရားတွေနဲ့

အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်အောင် လှုံ့ဆော်ကြပုံ မတူညီတဲ့ တုံ့ပြန်ပုံနဲ့ ရလဒ်ကွာခြားပုံ စတဲ့အတိတ်ရဲ့ အဖိုးတန် သင်ခန်းစာတွေကို အထူးစိတ်ဝင်စားသင့်ပါတယ်။ မညီမျှမှုတွေအတွက် ခံစားမှုတွေနဲ့အတူ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ တော်လှန်ရေးတစ်ရပ်ဟာ မညီမျှ မမျှတမှုဆိုတဲ့ ရလဒ်တွေကိုသာ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အလုံးစုံပျက်သုဉ်းမှုတွေနဲ့သာ အဆုံးသတ်ခွဲပုံကို ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်က သင်ခန်းစာပေးလျက် ရှိနေကြောင်းပါ။

■



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းခွဲနီးပါး ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ ဇန်နဝါရီ ၁၃
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၄၇၄၁၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၆၃၁၇၉၂၇ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ယင်းသို့ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းကျော်ရှိခဲ့သည်မှာ ရှစ်လကျော်ကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌

လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၃၈၀ ထပ်တိုးလာခြင်းကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၄၈၅၀၃၅ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲလူနာ စုစုပေါင်း ၁၁၁၇၅၃၁ ဦးရှိကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံအသီးသီးမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၈၄၈၂၅ ဦး ရှိကြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ

လာသူပေါင်း ၃၄၇၁၅၃၆၁ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ ရှိနေသည့်အပြင် အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည်လည်း စုစုပေါင်း ၅၄၈၈ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့် ရရှိသူပေါင်း ၂၁၆၂ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၆၁၃၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၆၁၃၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိကြောင်း၊ ယင်းလူဦးရေအနက် ၁၆၀၆၆ ဦးသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန် ၆၆၉ ဦးသည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအနက်မှ ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဗီယက်နမ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

လက်ရှိတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၉၅၈၇၁၉ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၄၉၆၄ ဦးရှိကြောင်း ဗီယက်နမ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံအသီးသီးမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူပေါင်း ၁၆၃၅၈၉၉ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်အောက်တွင် ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၁၆၃ ဒသမ ၅ သန်းခန့် အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကာကွယ်ဆေးများအနက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၇၁ ဒသမ ၅ သန်းအား ဒုတိယအကြိမ်ထိုးနှံရာတွင် အသုံးပြုခဲ့ပြီး ၁၃ ဒသမ ၆ သန်းအား တတိယအကြိမ်အပိုဆောင်းထိုးနှံရာတွင် အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀ ဒသမ ၁၅ သန်းကျော် ရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဇန်နဝါရီ ၁၃
အာဖရိကတိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၀၅၉၂၄၃ ဦးရှိလာကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

အာဖရိကသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီများအား ကိုယ်စားပြုသည့် အာဖရိကရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၃၂၃၆၃ ဦး ရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူစုစုပေါင်း ၉၀၄၆၃၁၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုအများဆုံး နိုင်ငံများမှာ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ လစ်ဗျားနိုင်ငံ၊ တူနီးရှား နိုင်ငံနှင့် အီသီယိုးပီးယား နိုင်ငံတို့ဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြား သည်။

တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၅၃၄၁၃၁ ဦးနှင့် မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၁၂၀၄၂ ဦးရှိကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

၎င်း၏ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကနိုင်ငံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၅၄၇ သန်း အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အာဖရိကတိုက် လူဦးရေစုစုပေါင်း၏ ၉ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၄၀၂၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မနီလာ ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၄၀၂၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀၉၂၄၀၉ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်သူ အရေအတွက်သည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင် ကူးစက်ချိန်ဖြစ်သော ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလလယ်တွင် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ စံချိန်တင် တွေ့ရှိခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၈၂ ဦး ထပ်မံ သေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ၅၂၇၃၆ ဦးရှိလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲလူနာ ၂၃၇၃၈၇ ဦး ရှိလာသည်။ နိုင်ငံအတွင်းလက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုစံချိန်တင် မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းမှာ နိုင်ငံသားများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး



စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာမှုအားနည်းခြင်းနှင့် နိုင်ငံအတွင်း အိုမီခရွန်နှင့် ဒယ်လီတာဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ်များ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကူးစက်ပြန့်ပွားနေခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မနီလာမြို့ပြဒေသရှိ ဆေးရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများဖြင့် ပြည့်နှက်နေပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများမှာလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုများရှိသဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း

အင်အားလျော့နည်းနေကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း မလုံလောက်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဆေးဝန်ထမ်းများကို အစားထိုး တာဝန်ပေးအပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးဖြစ်သည့် လီယိုပိုဒိုဗီဂါက ပြောကြားသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၈၀၀၀ ကျော် ထပ်မံတွေ့ရှိ

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၈၀၀၀ ကျော်တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် တိုကျိုမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀၀၀ ကျော် တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၆၀၀၀ အား စံချိန်တင် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုကျိုမြို့၌ ဇန်နဝါရီလကုန်တွင် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၀၀၀၀ ကျော် ရှိလာနိုင်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။ တိုကျိုမြို့၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် အခြားကဏ္ဍတို့မှ လုပ်သားများသည် ကိုဗစ်-

၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုခံရနိုင်သဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ရပ်ဆိုင်းထား ရမည့်အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက သတိပေးပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်၌ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုများမြင့်တက်နေသဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု စနစ်၌ ဝန်နှင့်အား မမျှသောအခြေအနေ မဖြစ်စေရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သီးခြားစောင့်ကြည့်မှု ခံယူရမည့် ရက်အရေအတွက်ကို လျှော့ချနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဖူမိယိုကီရှိဒါက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ

ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၃၁၇၈၆၈၆၈၅ ဦး

သေဆုံးသူ ၅၅၃၃၀၇၀ ဦး

ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၂၆၃၀၉၇၃၆၂ ဦး

အမျိုးသမီးများကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - အမျိုးသမီးများကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစား၍ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်ရယူ ခဲ့သဖြင့် လွယ်ဂျယ်နယ်မြေရဲစခန်း (၁) ၂၁/၂၀၂၀၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၂၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ပြီး ဗန်းမော်ခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် တရားခံ အောင်မိုင်(ခ) မိတ်အောင်မိုင်နှင့် ဓမ္မယ်တောင်တို့ နှစ်ဦးကို လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၄ အရ အလုပ် နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၈၀၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ် သိန်း ၈၀၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ် ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။



ကျော်စံမင်း၊ ဇော်မင်းဦး၊ အောင်ဗလ၊ အောင်နိုင်နှင့် ဖိုးဇော်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၂၈၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက် ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် ဓမ္မလေး မြို့ (၁၆)မိုင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌

မူးယစ်ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင် ရာတွင် ဦးစီးသယ်ဆောင်သူများ ဖြစ်ကြသည့် အောင်နိုင်နှင့် ဖိုးဇော် တို့ နှစ်ဦးကို SURF ယာဉ်တစ်စီး နှင့်အတူ ဆက်လက်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့

သဖြင့် ၎င်းတို့ဦးကို ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကိုဆက်လက် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒေါပုံ၊ သန်လျင်၊ တာမွေ၊ ရွှင်နှင့် တန်ဖိုးမြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ဒေါပုံ မြို့နယ် နွယ်အေးရပ်ကွက် ဦးစိန်ကျော် လမ်းမ ပေါ်တွင် မင်းမင်းထွန်း(ခ) အလီယာကဒ်ကို မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသဖြင့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထိုအတူ ယင်းနဲ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်

များပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သန်လျင် မြို့နယ် မြို့ဟောင်း(အရှေ့) ရပ်ကွက် သစ်စက် လမ်း တံတားဖြူအနီးတွင် ယဉ်ထွေး မောင်းနှင် လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထိုပြင် ယင်းနဲ့ ညနေ ၆ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာမွေ မြို့နယ် မာန်အောင်ရပ်ကွက် လေးထောင့်ကန် လမ်းမကြီးရှိ ကုန်တိုက်နောက်ကျော

ကားပါကင်အနီးတွင် ပြည့်ပြီးမောင် မောင်းနှင် ပြီး အောင်ကျော်ဆန်း (ခ)ဖြိုးကို လိုက်ပါလာ သည့် TOYOTA SUCCEED ယာဉ်နှင့် မနီနီဝင်း(ခ)မနီ မောင်းနှင်ပြီး စည်သူ လိုက်ပါ လာသည့် TOYOTA PROBOX ယာဉ်နှစ်စီး တို့ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ အိုင်ကစ် တစ်ကီလို၊ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၈၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထိုအတူ ယင်းနဲ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရွှင်မြို့ နယ် ရွှင်-ဟံမြင့်မိုင်ရဲသွားကားလမ်း ကျောက်ကျပြင်ကျေးရွာအုပ်စု ကျောက်ကျပြင် ကျေးရွာအနီးတွင် ခင်စောမောင် မောင်းနှင် လာသည့် မော်တော်ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၃၂၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထိုအတူ ယင်းနဲ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်း ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ သည် တန်ဖိုးမြို့ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် လေယာဉ်ကွင်းဟောင်းလမ်းတွင် မနန်းခမ်းလူ ကို ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့်အတူ မသင်္ကာဖွယ် တွေ့ရှိသဖြင့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကို လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါး များဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။



ခင်စောမောင်အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ရဲပြန်ကြား

MRTV programming schedule listing channels like MRTV HD, MRTV National News, and MRTV Sports, along with broadcast times and program titles in Burmese.

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ထောက်ပံ့နေသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နယ်မြေများအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် (၂/၆)ရပ်ကွက် အောင်မင်္ဂလာ လမ်း စိုက်ခင်း(ကျေး) ရပ်ကွက်နေ ဝေယံထွန်း(ခ) ဝင်းရိုး(ဘ) ဦးကြည်ရွှင် အပါအဝင် သုံးဦးနှင့် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် အမှတ်(ဃ/၇)မာယာ လမ်း အပိုင်း(၃) (၂) ရပ်ကွက်နေ ဗိုလ်ဗိုလ်မင်း (ခ)ခေတ်ဆောင်မှူး (ဘ) ဦးခင်အေးတို့သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂/၂၀၂၁)ဖြင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာ ထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (င)ရပ်ကွက် သန္တာ (၁၅) လမ်းနေ ပြည်သူတစ်ဦး၏ နေအိမ်အတွင်းသို့ လက်လုပ်ပံ့ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့်လည်း ကောင်း၊ ဆူပူဆန္ဒပြမှုဖြစ်စဉ်များတွင် တတ်ကြွစွာ ပါဝင်လှုပ်ရှားခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့နယ်မြေအတွင်း၌ သင်တန်းတက်ရောက်ခြင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရာအိမ်မှူးတစ်ဦးကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရာတွင် ပါဝင်ခြင်းနှင့် ဘုရား လမ်းမီးပွင့်အနီးရှိ ယာဉ်ထိန်းရုံးတွင် လုံခြုံရေး



အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀ (က) နှင့် ၅၀ (ဈ) အမှုမှ တရားခံဝေယံထွန်း (ခ) ဝင်းရိုး၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀ (ဈ) အမှုမှ တရားခံစိုးသူထွန်း၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀ (က) / ၅၄ အမှုမှ တရားခံ သူရလင်း (ခ) သူရ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ဆောင်ရွက်နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ ခြင်းတို့ကြောင့်လည်းကောင်း၊ စိုးသူထွန်း(ဘ) ဦးသန်းထွန်းသည် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း စစ်အုပ်ချုပ် ရေး(Martial Law) စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများ

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(ဈ)၊ ၅၀ (က) အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား “ထောင်ဒဏ်တစ်သက်” ပြစ်ဒဏ် အမိန့်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် သူရလင်း(ခ)သူရ(ဘ) ဦးအေးရွှေနှင့် ဇော်သူရခွန်း

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(ဈ)၊ ၅၀ (က) အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား “ထောင်ဒဏ်တစ်သက်” ပြစ်ဒဏ် အမိန့်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် သူရလင်း(ခ)သူရ(ဘ) ဦးအေးရွှေနှင့် ဇော်သူရခွန်း

(ခ)မိုးဇော်သန်း(ဘ)ဦးသန်းနိုင်(ပြေး) တို့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် (၁၁) ရပ်ကွက်နေ ရာအိမ်မှူးတစ်ဦးကို သေနတ်ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းလုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် စစ်အုပ်ချုပ်ရေး(Martial Law) စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(က) / ၅၄ အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ၎င်းတို့ကို “သေဒဏ်” အမိန့်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသူများအနက်မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်နေသူများကို ၎င်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ- ၈၇၊ ၈၈ အရ ဖမ်းဝရမ်းထုတ်ဆင့်ရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့်ထုတ်ပြန်ကြေညာထား သည့် မြို့နယ်များအတွင်း စစ်ခုံရုံးဖြင့် စစ်ဆေးမည့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ၂၃ မျိုးကိုလည်း ပူးတွဲထုတ်ပြန် ထားကြောင်းနှင့် အဆိုပါပြစ်မှုများကိုဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ပါကစစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက် ကာ ထိထိရောက်ရောက် မြန်မြန်ဆန်ဆန် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းတာဝန်ခံ ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့က ချင်းရွှေဟော်စခန်းအတွင်း လုံခြုံရေးဂိတ်နှင့် ယာဉ်ငယ်စစ် အကြားနေရာ၌ စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်အထောက်အထား မှတ်တမ်းတင်ပြ နိုင်ခြင်းမရှိသော ယာဉ်ငယ် ခုနစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

သိမ်းဆည်းရမိ

ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက မြန်မာစက်မှု ဆိပ်ကမ်း ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တရုတ်နိုင်ငံမှ တင်သွင်း လာသည့် ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ သွင်းကုန်ကြေညာ လွှာတွင် ကြေညာထားခြင်းမရှိသော ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်း ၁၃ မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၄၇၅၀၀၀)၊ လူသုံးကုန်နှင့် အထွေထွေ ပစ္စည်းငါးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၅၁၃၀၀၀)၊ ခေါင်းလျှော်ရည် ၄ ဒဿမ ၅ လီတာပါ ခြောက်ပုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၈၈၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၄၁၄၃၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့သည်။

ထို့အတူ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်ကုန်လှောင်ရုံ၌ စစ်ဆေးခဲ့ရာ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာတွင် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိသည့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှတင်သွင်းလာသော Samsung Galaxy 4 Phone (Used) ၆၅ လုံးပါ သုံးပုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၃၁၀၇၈၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တော ဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် သတင်းအရ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ပုသိမ်မြို့နယ် မကျီးဇင်ချောင်းဖျားနေရာတွင် တရားမဝင် တောင်သရက်ခွဲသား ၂ ဒဿမ ၇၅၅၂ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၈၈၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ထို့အတူ ယနေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တော ဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် သတင်းအရ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ပဲခူးနှင့် တောင်ငူခရိုင် သစ်တောကြီးပိုင်းများအတွင်းရှိ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် ၄ ဒဿမ ၂၆၄၆ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်များနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ



သိမ်းဆည်းရမိသည့် တရားမဝင်သစ်များကို တွေ့ရစဉ်။

၇၈၇၃၈၀) သိမ်းဆည်းရမိသည်။ ထို့ပြင် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် မွန်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့က သံလွင် တံတား (မော်လမြိုင်) စစ်ဆေးရေးဂိတ်နေရာတွင် ခရီးသည်တင်ယာဉ် များပေါ်မှ ပိတ်ဖြတ်စ ကီလိုဂရမ် ၆၃၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၃၀၀၀)၊ ကလေးဝတ်အင်္ကျီအထည် ၃၀၀ နှင့် အဝတ်အထည်ဟောင်း ကီလိုဂရမ် ၃၂၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၇၈၀,၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၁၀၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

သိမ်းဆည်းရမိ

ထပ်မံ၍ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့က စစ်ဆေးခဲ့ရာ မော်လိုက်ခရိုင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်တွင် နံပါတ်မပါ Lifan အမျိုးအစား ထော်လာဂျီယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀,၀၀၀) နှင့် Canter အမျိုးအစား ခြောက်ဘီးယာဉ် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၀၀၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိသည်။

သို့ပါ၍ ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ် ခုနစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀)၊ ဇန်နဝါရီ



သိမ်းဆည်းရမိသည့် တရားမဝင်ဖုန်းများကို တွေ့ရစဉ်။

၁၂ ရက်တွင် မြန်မာစက်မှုဆိပ်ကမ်း ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်းနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၄၁၄၃၀၀၀)၊ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် ကုန်လှောင်ရုံမှ Samsung Galaxy 4 Phone (Used) ၆၅ လုံး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၃၁၀၇၈၀)နှင့် မွန်ပြည်နယ်မှ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းသုံးမျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၁၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၅၈၆၃၇၈၀ တို့ကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များအရလည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ တောင်သရက်ခွဲသား ၂ ဒဿမ ၇၅၅၂ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၈၈၀၀)နှင့် ယနေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ တရားမဝင်ကျွန်းသစ် ၄ ဒဿမ ၂၆၄၆ တန် (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၈၇၃၈၀) စုစုပေါင်း ၇ ဒဿမ ၀၁၉၈ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၇၆၁၈၀) တို့ကို သစ်တောဦးစီးဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရလည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ လိုင်စင်မဲ့ ယာဉ်နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၀၀၀၀၀)ကို ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

■ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ

အထက်ပါဖြစ်စဉ်မှ လူယက်မှု ကျူးလွန်သူများကို ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့များက အချိန်နှင့်တစ်ပြေး ညီ စုံစမ်းပိတ်ဆို့ရာဖွေခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ညပိုင်းတွင် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် (၁၁၁) လမ်း၊ ၇၄ နှင့် ၇၅ လမ်းကြား၊ က-၇၊ အုန်းအင်းကျေးလမ်းအတွင်း ရှိ ကန္တာရခြံများကြား၌ ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများ ရပ်ထားခဲ့သော MDY/9C-4145 နံပါတ်ပါ ESTIMA အမျိုးအစား အဖြူရောင်ယာဉ်နှင့် ၎င်းယာဉ်ပေါ်၌ ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ထည့်ထားသော ဆာလာအိတ်ဖြူ တစ်အိတ်၊ သေနတ်အတူ အရှည် သုံးလက်၊ အတို နှစ်လက်၊ ပြောက်ကျား အနက်ရောင် ကျည်ကာအင်္ကျီ ငါးထည်၊ နိုင်ငံတော်တံဆိပ် တပ်ဆင်ထား သော ဦးထုပ် လေးလုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။



သက်ပိုင်စိုး

သာစံမြို့နယ်နေ သက်ပိုင်စိုး ဆိုသူ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စုံစမ်းသိရှိရ သဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် သက်ပိုင်စိုး ၂၈ နှစ်ကို ငွေကျပ် သိန်း ၇၆၀၊ မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီး၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီး တို့နှင့်အတူ ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ်တက်မရေခံမှော်လုပ်ကွက် တွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။



သန့်ဇင်

သန်းဇော်ထွန်း(ခ)လင်းလင်းကို နှင့် ဇင်မျိုးဦး(ခ)သားကြီးတို့ အပါ အဝင် ငါးဦးမှ ပူးပေါင်းကျူးလွန်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိ ရသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ က ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် တရားခံ များ တိမ်းရှောင်လျက်ရှိသည့် ဒေသအသီးသီးမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ များနှင့်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တွင် သန့်ဇင် ၂၈ နှစ် (ဘ) ဦးခင်ဇော်ကို မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီးနှင့်အတူ စစ်ကိုင်းမြို့ ထုံးဘိုရပ်ကွက် ရွှေခုံးရပ်ရှိ ၎င်း၏ နေအိမ်တွင် လည်းကောင်း၊



မျိုးကိုကိုဝင်း(ခ)ကုလား

မျိုးကိုကိုဝင်း(ခ)ကုလား ၁၉ နှစ် (ဘ) ဦးဝင်းမြင့်အား ငွေကျပ် ၄၅ သိန်းဖြင့် ဝယ်ယူထားသော မြေကွက် နှစ်ကွက်၊ ဆိုင်ကယ် တစ်စီးတို့နှင့်အတူ စစ်ကိုင်းမြို့ အထက်တကောင်း ရပ်ကွက်ရှိ ၎င်း၏နေအိမ်တွင် လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် သန်းဇော် ထွန်း(ခ)လင်းလင်းကို ၃၂ နှစ် (ဘ)ဦးဘိုဖြူ နေပြည်တော်ဥတ္တရ သီရိမြို့နယ် တောင်ညိုကျေးရွာ ကျောင်းစုရပ်နေသူအား ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ နှင့်အတူ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့၌ လည်းကောင်း၊ ဇင်မျိုးဦး ၃၂ နှစ်(ဘ) ဦးမြင့်တင်



သန်းဇော်ထွန်း(ခ)လင်းလင်းကို

နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် မရမ်းခုံကျေးရွာနေသူအား ငွေကျပ် ၁၄ သိန်း၊ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာတွင် အသုံးပြု သည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီး တို့နှင့်အတူ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ် ပျဉ်းပင် ကျေးရွာ၌ လည်းကောင်း ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့သည်။



ဇင်မျိုးဦး

ပေါ်မှ တွေ့ရှိငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀၊ တရားခံများထံမှ ပြန်လည် သိမ်းဆည်းရမိ ငွေကျပ် ၈၇၄ သိန်း၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာမှရရှိသည့် ငွေများဖြင့် ဝယ်ယူထားသည့် မော်တော်ယာဉ် သုံးစီး ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၅၄၀ ခန့်၊ ဆိုင်ကယ် နှစ်စီး ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်းခန့်နှင့် ၎င်းတို့ ဝယ်ယူထားသည့် မြေနှင့် အခြား ပစ္စည်းများ ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် သိန်း ၆၀ ခန့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၇၈၁ သိန်းခန့်အား ပြန်လည် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ >>>

ဖမ်းဆီးရမိ သိမ်းဆည်းရမိသော မော်တော် ယာဉ်အား စိစစ်ခဲ့ရာ လိုင်စင်မဲ့ ယာဉ်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါယာဉ်ကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအောင်မြေ



ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လူယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင် ခဲ့သည့် တရားခံ မျိုးကိုကိုဝင်းထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် မော်တော် ဆိုင်ကယ် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လူယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင် ခဲ့သည့် တရားခံ သန့်ဇင်ထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လူယက်မှုဖြစ်စဉ်တွင် တရားခံ သန်းဇော်ထွန်း မောင်းနှင်သည့် လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လူယက်ရာတွင် ဦးဆောင်ကျူးလွန်သည့် တရားခံ သက်ပိုင်စိုးထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ငွေစက္ကူနှင့် မော်တော် ယာဉ်များ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လူယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင် ခဲ့သည့် တရားခံ သန်းဇော်ထွန်းထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ငွေစက္ကူ များ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်သည် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

»» စာမျက်နှာ ၁၆ မှ
ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ လုယက်မှု ကျူးလွန်ရန်အတွက် သက်ပိုင်စိုး (ခ)စည်သူမှ ဦးဆောင်ကာ ဇင်မျိုး ဦး(ခ)သားကြီး၊ သန်းဇော်ထွန်း(ခ) လင်းလင်းကို၊ သန့်ဇင်နှင့် မျိုးကိုကို ဝင်း(ခ)ကုလားတို့သည် စစ်ကိုင်း မြို့၊ မန္တလေးမြို့တို့၌ တွေ့ဆုံ၍ လုယက်ရာ၌ အသုံးပြုမည့် လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ယာဉ်ဝယ်ယူ ခြင်း၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့သုံးပစ္စည်း များနှင့် သေနတ်အတူတူအား ဝယ်ယူခြင်း၊ လုယက်မည့် “ရွှေလွယ်အင်း” ကုမ္ပဏီအနီး နေရာပတ်ဝန်းကျင်အား လေ့လာ စောင့်ကြည့်ခြင်းတို့ကို ကြိုတင် ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီးမှသာ လုယက်မှု ကျူးလွန်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်ကို ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။



ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီအား လုယက်မှု ကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ခဲ့ သည့် တရားခံ ဇင်မျိုးဦးထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် မော်တော်ယာဉ် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် (၁၁၁)လမ်း ၇၄ နှင့် ၇၅ လမ်းကြား က-၇ အုန်းအင်းကျူးလမ်းအတွင်း၌ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများရပ်ထားခဲ့သော ESTIMA လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်အတွင်းမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ငွေနှင့် လုံခြုံရေးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အသွင်ဝတ်ဆင်
ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် ညနေပိုင်းတွင် MDY/9C 4145 ESTIMA အမျိုး အစား အဖြူရောင်ယာဉ်အား သန်းဇော်ထွန်း မောင်းနှင်၍ သက်ပိုင်စိုး(ခ)စည်သူ၊ သန့်ဇင်၊ မျိုးကိုကိုဝင်း(ခ) ကုလားနှင့် ဇင်မျိုးဦး(ခ)သားကြီးတို့ လေးဦး သည်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအသွင် ဝတ်ဆင်၍ စီးနင်းလိုက်ပါလာခဲ့ ကြောင်း၊ လုယက်မည့်နေရာ ရောက်ရှိချိန်၌ သက်ပိုင်စိုး(ခ) စည်သူ၊ ဇင်မျိုးဦး(ခ)သားကြီး၊ မျိုးကိုကိုဝင်း(ခ) ကုလားနှင့် သန့်ဇင်တို့လေးဦးသည် ကုမ္ပဏီ အတွင်း ဝင်ရောက်လုယက်ခဲ့ကြ

ပြီး ရရှိလာသည့် ငွေများအား ဆာလာအိတ်များအတွင်း ထည့် သွင်း၍ မော်တော်ယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်ကာ မောင်းနှင်ခဲ့ကြ ကြောင်းနှင့် ချမ်းမြသာစည်မြို့ နယ် (၁၁၁)လမ်း ၇၄ နှင့် ၇၅ လမ်း ကြား က-၇ အုန်းအင်းကျူးလမ်း အတွင်းရှိ ကန္တာရချိုများကြား အရောက်တွင် ကားအားရပ်တန့် ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်

သိရှိရသည်။ အထက်ပါဖြစ်စဉ်တွင် ဖမ်းဆီး ရမိတရားခံများအနေဖြင့် ပြည်သူ လူထု၏ PDF အမည်ခံ အကြမ်း ဖက်အဖွဲ့များမှ အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲခြင်း၊ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ် ခြင်းများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နေသော စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှုအပေါ် အခွင့် အရေးအဖြစ် အသုံးချကာ ၎င်းတို့ ၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာနှင့် ငွေကြေး

လိုအပ်ချက်များအရ လုယက်မှု ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ လုယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် လုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဝတ်ဆင်အသုံး ပြုသည့် ကျည်ကာအင်္ကျီ ဦးထုပ်၊ နံပါတ်တုတ်၊ သေနတ်အတူနှင့် စကားပြောစက်အတူများ ကိုင် ဆောင်အသုံးပြု၍လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များအပေါ် အထင်အမြင် လွဲမှားစေရန် အသွင်ယူကာ

လုယက်မှုအား ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ ပူးပေါင်းချိတ်ဆက် ဖော်ထုတ်မှုနှင့် ဒုစရိုက်မှုကို မလိုလားသည့် တာဝန်သိပြည်သူ များ၏ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီ ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် “ရွှေလွယ် အင်း” ကုမ္ပဏီလုယက်မှုကျူးလွန် ခဲ့သူများအား ကျူးလွန်ရာတွင်

အသုံးပြုခဲ့သောသက်သေခံပစ္စည်း များ၊ ကျူးလွန်ရာမှ ရရှိသည့် ငွေကြေးများ၊ ဝယ်ယူထားသည့် ယာဉ် မြေ၊ အခြားပစ္စည်းများနှင့် အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ စာသင်ကျောင်းအတွင်း ဝင်ရောက်စခန်းချ၍ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများကို ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် အတွက် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မရသိမ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း အတွင်း စခန်းချအခြေပြုလျက်ရှိကြောင်း သတင်း အရလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့တွင် သွားရောက် ချေမှုန်းဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

လျှို့ဝှက်ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား ဖြစ်စဉ်မှာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ် ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း စခန်းချ အခြေပြု အကာအကွယ်ရယူ၍ အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို ဆောင်ရွက်ရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုကို မလိုလားသည့် ကျေးရွာသား အချို့က ကျေးရွာအနီးဆုံးရှိ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထံသို့ လျှို့ဝှက်ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား သတင်း ပို့လာသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခန့်တွင် အဆိုပါကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍

လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ၎င်းတို့ အကာအကွယ်ရယူထားသော စာသင်ကျောင်း အတွင်းမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား လက်နက် ကြီး/လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်သဖြင့် ပြန်လည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သမား များသည် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်တွင် ကျေးရွာ၏ တောင်ဘက်သို့ ဖရိဖရိ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့ သည်။

အခိုင်အမာ စခန်းတည်ဆောက်ထား အဆိုပါအကြမ်းဖက်သမားများ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် စာသင်ကျောင်းကို လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဝင်ရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အကြမ်း ဖက်သမားများသည် စာသင်ကျောင်းအတွင်း/အပြင် ၌ ခြံစည်းရိုးပတ်လည် သဲအိတ်များ ကာရံခြင်း၊ မိုင်းများ ထောင်ထားခြင်း၊ သဲအိတ်ဘန်ကာများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်လေ့ကျင့်ရေးကွင်း များ ဖောက်လုပ်ခြင်းများ ပြုလုပ်၍ စာသင်ကျောင်း အား အခိုင်အမာ စခန်းတည်ဆောက်ထားသည်ကို



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ စာသင်ကျောင်းအတွင်း ဝင်ရောက်စခန်းချ၍ အဖျက်အမှောင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများကို ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်နေရာပြပုံ။

တွေ့ရှိရပြီး ၎င်းတို့ထံမှ တစ်တောင့်ထိုး သေနတ် လုံး၊ လက်လုပ်သံကိုယ်ထည်ဆွဲခိုင်း ခုနစ်လုံး၊ လေ့ကျင့် တစ်လက်၊ တူမီးသေနတ် ခုနစ်လက်၊ လက်လုပ် ရေးသေနတ် ၃၂ လက်၊ အကြမ်းဖက်လက်နက်များ သေနတ် နှစ်လက်၊ လက်လုပ်စိန်ပြောင်းဖုံးသီး ၂၁ ပြုလုပ်ရန် စာမျက်နှာ ၁၉ သို့



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းကို တွေ့မြင်ရပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း ခြံစည်းရိုးပတ်လည် သဲအိတ်များ ကာရံထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း အတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရာတွင် အသုံးပြု သည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း အတွင်း အကြမ်းဖက်လေ့ကျင့်ရေးကွင်းများ ဖောက်လုပ်ထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



အကြမ်းဖက်သမားများ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရာတွင် အသုံးပြုသည့် သံတိုက်များနှင့် သံပိုက်လုံးများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။

အနန္တောအနန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ်ရိုသေလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တောအနန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တောအနန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စုံစွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပွဲပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟီရို၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တောအနန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြီး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

■ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

ပြင်ဆင်ထားသည့် တွင်ခုံတစ်ခု၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ် ခြောက်စီး၊ TNT ယမ်းများ၊ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရာတွင် အသုံးပြုသည့် သံတိုသံစများနှင့် သံပိုက်လုံးများ၊ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်းများနှင့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

စခန်းချအခြေပြု

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပညာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံ များနှင့် ကျေးရွာများအတွင်း လူနေအိမ်များကို အကာအကွယ်ရယူ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားရေး အတွက် အသုံးပြုနေသည့် စာသင်ကျောင်းများအား သိမ်းပိုက်၍ ရည်ရွယ်ချက်ရှိစွာဖြင့် စခန်းချအခြေပြု အကာအကွယ်ယူ တိုက်ခိုက်ခြင်းများသည် ဂျီနီဗာ ကွန်ဗန်းရှင်းများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေတို့ အရ စစ်ရာဇဝတ်မှု(War Crime) ကျူးလွန်ရာ ရောက်ပြီး အဆိုပါ စစ်ရာဇဝတ်မှုများအတွက် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ ရာဇသတ်ကြီး နှင့်သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများဖြင့် ၎င်းတို့ အပေါ် ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ကျေးရွာ အချို့အတွင်း ဝင်ရောက်၍ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူ များ အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက် အဖွဲ့များ၏ ဝင်ထွက်သွားလာမှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေး၍ နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံ ပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း အကြမ်းဖက် လက်နက်များ ပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်ထားသည့် တွင်ခုံ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်းအတွင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် ယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း ခြံစည်းရိုးပတ်လည် သဲအိတ်များ ကာရံထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွင်း သဲအိတ် တန်ကာများ တည်ဆောက်ကာရံထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

မော်လမြိုင်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ အကူသူနာပြုသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးပြုစောင့်ရှောက်မှုတိုးတက်စေရေး၊ အရည်အချင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် အကူသူနာပြုများစွာပေါ်ထွက်လာစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်ရေးအတွက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် အကူသူနာပြုသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးသည် အဓိကအရေးပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအား ပြုစောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင် စနစ်တကျ လက်တွေ့လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်ရေး၊ အခြေခံသူနာပြုလုပ်ဆောင်ရမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဖြင့် အကူသူနာပြုသင်တန်းတွင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအနေဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြိုးစား

သင်ယူ၍ နိုင်ငံအကျိုး၊ ဒေသအကျိုးကိုထမ်းဆောင်ကြစေလိုကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု တိုးတက်စေရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ယခုကဲ့သို့ သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ဂုဏ်ယူအားပေးကြိုဆိုလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံကာ ပုဂ္ဂလိကသူနာပြုသင်တန်းများစွာ ရှိသော်လည်း ယခုဖွင့်လှစ်ပေးသည့်သင်တန်းသည် အခကြေးငွေမယူဘဲ သူနာပြုစုခြင်းနည်းလမ်းများကို ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်စေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ နေထိုင်ကြစေရေး လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို သင်တန်းကာလ ကိုးလဖြင့်



စနစ်တကျတတ်မြောက်သည်အထိ လေ့ကျင့် ၈၅ ဦးတို့ တက်ရောက်သင်ကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ရာ မွန်ပြည်နယ်အတွင်းမှ သီရိသည်။ သင်တန်းသား ၁၀ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၇၅ ဦး စုစုပေါင်း ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၁၃
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ၂/၂၀၂၂ ကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ်များရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီများအနေဖြင့် ဦးတည်အုပ်စုအလိုက် Phase 6 ကာကွယ်ဆေးများကို လျာထားရည်မှန်းချက်များအတိုင်း အောင်မြင်စွာ ထိုးနှံနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကူးစက်မှုများ လျော့ကျသွားသော်လည်း အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ကြပ်မတ်စစ်ဆေးမှုများအား မလျော့ချဘဲ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ပြုမူနေထိုင်ကာ လိုက်နာရန်လိုအပ်ကြောင်းနှင့် အခြေအနေပေးသည့် နေရာများတွင် ရောဂါပိုး စစ်ဆေး

ခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး Booster Dose ထိုးနှံနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက စာရင်းများ ကြိုတင်ပြုစုပြင်ဆင်ထားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများက နေ့စဉ်ရောဂါပိုး စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှု ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုနှင့် ဆေးရုံဆင်းမှု အောက်ဆီဂျင်ထုတ်လုပ်သုံးစွဲမှု၊ သတ်မှတ်လျာထားချက်ပြည့်မီအောင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အခြေအနေများ၊ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ရောဂါတိုမြစ်(မရမ်းခြံ)မင်းကွန်းဆိပ်ကမ်းမှ ရွှေကြက်ကျဆိပ်ကမ်းအထိ မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက် ရေကြောင်းကုန်စည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို သည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့်အတူ ရောဂါတိုမြစ်(မရမ်းခြံ)မင်းကွန်းဆိပ်ကမ်းသို့ ညနေပိုင်းက ရောက်ရှိပြီး မြို့တော်ဝန်ဦးကျော်ဆန်းနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ဆိပ်ကမ်းသန့်ရှင်းသာယာလှပရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မင်းကွန်းဆိပ်ကမ်းအား မြစ်ကြောင်းဥပဒေနှင့်အညီ ဆိပ်ကမ်းတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်မှု ရှိ မရှိ၊ ထိုသို့တိုးချဲ့ရာတွင် မြစ်ကြောင်းထိခိုက်မှု၊ ရေယာဉ်များ သွားလာမှု အန္တရာယ် ရှိ၊ မရှိတို့ကို မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပြီး အသေးစိတ် တွက်ချက်တင်ပြသွားရန် ပြည်တွင်း

ပြည်ပခရီးသွားညွှန်ညွှန်များ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက် ဆိပ်ကမ်းသန့်ရှင်းသာယာ လှပရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် ရေကြောင်းဖြင့် ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခြင်းသည် ကုန်ကျစရိတ် အနည်းဆုံးဖြစ်သဖြင့် ကုန်တင်ရေယာဉ်များ အခက်အခဲမရှိ သွားလာနိုင်ရန် ရေလမ်းကြောင်း ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် မင်းကွန်းဆိပ်ကမ်းမှ အမရပူရမြို့နယ် ရွှေကြက်ကျဆိပ်ကမ်းအထိ ရောဂါတိုမြစ်ကြောင်း တစ်လျှောက် ရေယာဉ်ဖြင့် လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဆိပ်ကမ်းများသန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးများ ကုန်တင်၊ ကုန်ချ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ်၌ စေတနာဖြင့် မိဘများ၏ ဆိုဆုံးမမှုကို ကောင်းမွန်စွာ လိုက်နာသင့်ကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ကျွမ်းကျင်ရာ” မျက်နှာဖုံးဇာတ်လမ်း၊ ကလေးတို့အနေဖြင့် မိမိတို့၏ နားလေးများအကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ အသုံးဝင်ပုံနှင့်

ရွှေသွေးဂျာနယ် ထွက်ရှိ
 အရေးပါပုံအကြောင်းကို သိရှိနိုင်စေရန် ဗဟုသုတ ရဖွယ် ရေးဖွဲ့ထားသည့် “နားအကြောင်း လေ့လာကြမယ်” သုတဆောင်းပါး၊ မိမိ၏ထင်မြင်ယူဆချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ရာမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော အလွဲများကို သတိပြုဆင်ခြင်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် “ရွှေဖွံ့နှင့် လူကုန်ကူးမှု” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ လိမ္မာပါးနပ်၍ ဉာဏ်ပညာပြည့်ဝသော ပညာရှိလယ်သမားကြီးအကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ပညာရှိလယ်သမား” ပုံပြင်၊ အလုပ်လုပ်ရာ၌ ဆင်ခြင်ဉာဏ်မဲ့စွာ မပြုလုပ်သင့်ကြောင်းကို ပညာပေးရေးဖွဲ့ထားသည့် “တုံတုံ” တစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ သူတစ်ပါး၏ အသိုက်အမြိုကို

မဖျက်ဆီးသင့်ကြောင်းကို တင်ဆက်ထားသည့် “မေမေမျက်ရည်” ဝတ္ထု၊ သူ၏ဦးလေးကို ဒေါသဖြစ်အောင် နောက်ပြောင်လွန်းသော မင်းမင်းအကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသည့် “မင်းမင်း” နှစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ မိမိ၏အလှအပကို အထင်ကြီးမိ၍ ဒုက္ခရောက်ရသော သမင်လေးအကြောင်းကို တင်ဆက်ထားသည့် “အလှနီရုံး” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ Noun များအကြောင်းကို လေ့ကျင့်ခန်းများနှင့်တကွ တင်ဆက်ထားသည့် “ရွှေသွေးအင်္ဂလိပ်သဒ္ဒါ” အင်္ဂလိပ်စာ သင်ခန်းစာ ကဏ္ဍပါ၊ ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍနှင့် ကဗျာကဏ္ဍတို့ အပါအဝင် ကဏ္ဍစုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်
 “ဒါထက် ခင်ခင်ကြီးတစ်ယောက် ပြန်ရောက်လာတယ်ဆို”
 မောင်မောင်ဦးမေးသည်။
 “ဪ... သူ့အကြောင်းကို မင်းမေးဖော်ရသေးသကဲ့... ဟုတ်တယ်။ သူ့အဘွား အသုဘကိစ္စဖြစ်ကတည်းက မြို့ကို ပြန်ရောက်လာတယ်”
 “သူ့အဘွား ဆုံးသွားပြီလား”
 “အေး၊ ဆုံးရှာပြီ။ နေ့စမ်းပါဦး နင်တစ်ယောက် ပျောက်ချက်သားကောင်း လှချည်လား မောင်မောင်ဦး။ ဘယ်တွေ ရောက်နေသလဲဟင်”
 “ထားစမ်းပါကွာ အဲဒါကို။ ခင်ခင်ကြီးရဲ့အခြေအနေ ဘယ်လိုထူးခြား လာသလဲဟင်”
 “ဘယ်လိုထူးခြားတာကို ပြောတာလဲ မောင်မောင်ဦး”
 “သူ့အရင်လိုပဲလား။ ဒါမှမဟုတ် တစ်ခုခုပြောင်းလဲလာသလား”
 “ဒါတော့ ငါလည်းသိပ်မသိဘူး။ ငါမြင်သလောက်တော့ ဘာမှမပြောင်း လဲပါဘူး။ အရင်ကလိုပဲ အောက်မေ့ တယ်။ တစ်ခုတော့ရှိတယ်လေ။ နင် သိတဲ့အတိုင်း လူတွေမှာ စစ်သတင်း ပလင်းနားထောင်ရ၊ အသက်ဘယ်က ထွက်ရပါ့မလဲတွေ့ရနဲ့ သူတစ်ပါးရဲ့ ကိစ္စတွေကို စောင့်ကြည့်နေဖို့ အချိန် လုံးဝမရခဲ့ဘူး။ သူ့အဘွားအသုဘကိစ္စ အတွက် ခင်ခင်ကြီး ရောက်လာတယ်။ အသုဘလိုက်ပို့တယ်။ ဒီလောက်ပဲ သတိထားနိုင်ခဲ့ကြတယ်”
 မောင်မောင်ဦး ဘာမျှမမေးတော့။ သူသည် တွေးတောနေသည့်အသွင်ဖြင့် စက်ဘီးဘားတန်းပေါ်မှာ ငြိမ်သက် လိုက်ပါလာသည်။
 မြို့အတွင်းဝယ် ဒုက္ခသည်များဖြင့် ပြည့်နေသည်။ မျက်နှာသိအချို့ကို လည်း မြင်ရသည်။ မျက်နှာစိမ်းသူများ ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ မည်သူ့ကိုပင် တွေ့ရတွေ့ရ လူအားလုံးတို့၏မျက်နှာ မှာ မသာမယာဖြစ်နေသည်။ နှမ်းနယ် ညှိုးချိုးသော အသွင်သဏ္ဍာန် လွှမ်းနေ သည်။
 လမ်းတစ်နေရာတွင် လူအချို့တို့ သည် မိုးပြဒယ်ဖြင့် ထမင်းချက်လျက် ရှိလေသည်။ ကြည့်ရသည်မှာ အစား အစာကို စုပေါင်းချက်ပြုတ် စားသောက် နေကြဟန်ရှိသည်။



ကျော့မောင်က မောင်မောင်ဦးအား အိမ်တစ်ဆောင်သို့ ခေါ်လာသည်။ ဆာကောအရက်၏အရသာကို မြည်းစမ်း စေသည်။ ဆာကောမှာ အတော်ပြင်းသော အရက်တစ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း မောင်မောင်ဦး သိရသည်။ ထိုကမှ သူတို့နှစ်ယောက် စကားတပြောပြောနှင့် စိန်ပန်းပင်ကျောင်း တိုက်သို့အရောက် လမ်းလျှောက်ခဲ့ကြ သည်။
 သူတို့သည် စိန်ပန်းပင်ကျောင်းတိုက်သို့ ရောက်လာသည်။ ထိုနေရာတွင် ဒေါ်သူဇာ ၏အကြောင်းကို မေးရသည်။ လူတစ်ဦး ၏ ညွှန်ပြမှုဖြင့် ဧရပ်တစ်ဆောင်တွင်ရှိ နေကြောင်း သိရသည်။ ညွှန်ပြရာဧရပ်သို့ ရောက်သည်။ ဧရပ်ပေါ်တွင် စောင်ခြုံ လျက် အိပ်နေသော သဏ္ဍာန်တစ်ခုကို တွေ့ရသည်။ ဤသည်ပင် ဒေါ်သူဇာဖြစ် ကြောင်း ညွှန်ပြသူက ပြောသည်။
 “မသူဇာ နေမကောင်းဘူး။ အခြေအနေ အတော်ဆိုးနေတယ်”
 ထိုသူကပင် ဆိုသည်။
 မောင်မောင်ဦးသည် ဧရပ်ပေါ်သို့ တက် ခဲ့သည်။ မိခင်ဖြစ်သူအပါးသို့ ချဉ်းကပ်လာ ခဲ့သည်။ နံဘေးတွင် ဝင်ထိုင်လိုက်သည်။
 “မေမေ”
 သူသည် မိခင်ဖြစ်သူ၏လက်မောင်းကို ဆုပ်ကိုင်လှုပ်နှိုးလိုက်သည်။ ဒေါ်သူဇာ သည် အိပ်ပျော်နေဟန်မရှိ။ မိန်းမပုံရ သည်။ အသံကြားလျှင် စောင်ကို ဖွင့်လိုက် သည်။
 ခေါင်းမြီးခြုံကို ဖွင့်လိုက်သောအခါ ဒေါ်သူဇာ၏မျက်နှာ ပေါ်လာသည်။ မောင်မောင်ဦးသည် မိခင်ဖြစ်သူ၏ မျက်နှာကို မြင်ရသောအခါ ရင်ထဲမှာ နှင့်လာသည်။ လှိုက်လှဲလာသည်။ မိခင် ဖြစ်သူကို မိခင်ဟူ၍ပင် ကောင်းစွာမမှတ် မိချင်။ အရိုးပေါ် အရေတင်ဖြစ်နေသော မျက်နှာ၊ မျက်တွင်းဟောက်ပက်ကျနေ သော မျက်နှာ။ ထိုမျက်နှာတွင် ဆံစများ ရှုပ်ထွေးစွာ တင်နေသည်။ အသားအရေမှာ ဖြူဖျော့နေသည်။ နှုတ်ခမ်းမှာ ပြာလျက်ရှိ သည်။
 “မေမေ”
 မောင်မောင်ဦးက လှိုက်လှဲစွာ ထပ်၍

ခေါ်သည်။
 ဒေါ်သူဇာသည် သားဖြစ်သူ၏မျက်နှာ ကို စူးစိုက်ကြည့်နေသည်။ မျက်တောင် မခတ်တမ်းကြည့်နေခြင်း ဖြစ်သည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် မျက်စိသူငယ်အိမ် တွင် မျက်ရည်များ ရစ်ဝဲလာသည်။ မျက်ဝန်းမှာ မျက်ရည်ကြည်ကြောင့် တောက်ပလာသည်။
 “သား”
 ဒေါ်သူဇာ၏နှုတ်မှ အားတက်သရော ခေါ်လိုက်သံ ပေါ်ထွက်လာသည်။ အဘယ် မျှ အားတက်သရောရှိလှသည်ဆိုစေ ဒေါ်သူဇာ၏အသံမှာ တိုးညင်းလှလေ သည်။
 “မေမေ”
 မောင်မောင်ဦးသည် ခေါ်ရင်းမှပင် မိခင် ဖြစ်သူ၏ကိုယ်ကို ပွေ့ဖက်ထားလိုက် သည်။ ရင်တွင် အပ်ထားလိုက်သည်။ သား အမိနှစ်ယောက်တို့သည် တစ်ယောက်နှင့် တစ်ယောက် ကြာမြင့်စွာ ဖက်တွယ်ထားမိ ကြသည်။
 “မေမေထင်တယ်။ ဒီရက်မှာတော့ သား ရောက်လာလိမ့်မယ်လို့ ထင်ခဲ့တယ်”
 ဒေါ်သူဇာသည် ရှိုက်ငင်ရင်းမှ စကားဆို သည်။
 “မေမေ သားကို စောင့်နေတာ၊ သား အလာကို စောင့်နေတာ”
 မောင်မောင်ဦးသည် သူ့မိခင်ကို ကိုယ်မှ ခွာ၍ မျက်နှာကို ကြည့်မိသည်။ ဒေါ်သူဇာ ၏ မျက်နှာတွင် မျက်ရည်များ စီးကျလျက် ရှိသည်။
 “ဖေဖေကော မေမေ”
 မောင်မောင်ဦး မေးသည်။
 “မင်းဖေဖေလား၊ မေမေ မသိဘူး။ မေမေလည်း သူ့ဘယ်မှာလဲလို့ မေးနေရ တာပဲ”
 “မေမေကို ဒီအခြေအနေရောက်နေတဲ့ အထိ ပစ်ထားနိုင်ရက်သလား။ ဟင် ...”
 သည်အမေးကို ဒေါ်သူဇာ မဖြေ။
 “သားရဲ့မျက်နှာကို မြင်မှ မြင်ရပါတော့ မလားလို့ ပူလိုက်ရတာ”
 “အခု မြင်ရပြီပဲ မေမေရယ်”
 “အခုမှပဲ စိတ်အေးရတယ်။ မေမေ မသေခင် သားမျက်နှာကလေးကို မြင် သွားချင်တဲ့ဆန္ဒပြည့်ပြီ”
 ဒေါ်သူဇာ၏အသံသည် တိမ်ဝင်သွား သည်။ ဆိုနစ်သွားသည်။
 “ဘာတွေ လျှောက်ပြောနေတာလဲ မေမေ”
 “မေမေကိုယ်ကို မေမေသိတယ်သား။ မေမေ မနေရတော့ဘူး”
 “ဟာ မဟုတ်တာဘဲ မေမေရယ်”
 “ဟုတ်ပါတယ်သား။ မေမေ ပြောပါ ပကော။ သားရောက်အလာကို စောင့်နေ တာပါလို့”
 “နမိတ်မရှိ၊ နမာမရှိ မေမေရယ်။ မေမေ မသေစေရဘူး။ အားတင်းမှပေါ့။ သား ရောက်လာပြီပဲ ဥစ္စာ”
 ဒေါ်သူဇာသည် ခေါင်းကို ယမ်းပြသည်။ သက်ပြင်းရှိက်သည်။
 “ကာလဝိပါက်ဆိုတာ သံသရာအထိ မနေရဘူး။ ချက်ချင်းပြတာပဲ။ လက်ငင်း ကြုံရတတ်တာမျိုးပဲ သားရဲ့။ မေမေ ထင်နေတယ်။ မေမေသိနေတယ်”
 ဒေါ်သူဇာသည် စကားပြောရင်းမှ

မောနေသည်။ စကားမှာ တစ်ပိုင်း တစ်စဖြင့် ရပ်သွားသည်။ အသက်ကို ပြင်းပြစွာ ရှူရင်းမှ စကားဆက်သည်။
 “ဒေါ်စောမင်း ဆုံးကတည်းက မေမေ သိတယ်။ တစ်နေ့ ရေနံ့သာအိမ်ကဝဋ် ဟာ မေမေတို့ဘက်ကို လည်လာမယ်ဆို တာ မေမေ နားလည်ခဲ့တယ်”
 ရေနံ့သာအကြောင်းပါလာလေတော့ လည်း မောင်မောင်ဦးမှာ ကြားချင်စိတ် ပေါ်လာသည်။ နားထောင်ချင်လာ သည်။ သို့ဖြစ်၍လည်း တားဆီးရန် မေ့လျော့ကာ ဆက်လက်နားထောင်နေ မိသည်။
 “ဒေါ်စောမင်းဆုံးရတာ ဘယ်သူ ကြောင့်လဲ သား။ သားတို့သားအဖ ကြောင့်။ သားတို့က သူ့ကို သတ်လိုက် ကြတာ သိရဲ့လား”
 “မဟုတ်တာဘဲ မေမေရော”
 မောင်မောင်ဦးသည် ခေါင်းခါရင်း ငြင်းသည်။
 “ဟုတ်ကို ဟုတ်တယ်သား။ ဟုတ်ကို ဟုတ်တယ်။ ကရွတ်ကင်းလျှောက် ဆိုတာမျိုးလိုပေါ့”
 ဒေါ်သူဇာသည် ပြောချင်သောစကား သာ ကြီးနေသည်။ ပြောရင်းမှ မောမော လာကာ ရပ်နားနေရတတ်သေးသည်။
 “ခင်ခင်ကြီးရဲ့စိတ်ကြောင့်ဒေါ်စောမင်း မှာ သောကဖြစ်ရတယ်။ ဒီသောကက သူ့ကို လဲစေခဲ့တယ်။ စင်စစ်မှာ ဒီသောက ကို ဖန်တီးပေးခဲ့တာ မင်းတို့သားအဖပဲ။ တခြားဘယ်သူမှ မဟုတ်ဘူး”
 မောင်မောင်ဦး ဘာမျှမပြောတတ် နိုင်။ ဘာပြောရမည်လည်း မသိတတ် တော့။
 “အေးလေ၊ အခုတော့ မင်းတို့ရဲ့ အလှည့်ပဲသား။ မင်းတို့အလှည့်ပဲ။ သူတို့ တစ်တွေ ပူဆွေးဝမ်းနည်းရသလို၊ မင်း တို့ ပူဆွေးဝမ်းနည်းရမယ့်အလှည့်ပဲ”
 မောင်မောင်ဦးသည် မိခင်အဖြစ်ကို ကြည့်ကာ မိခင်၏စကားကို နားထောင် ရကာ မိခင်သည် ကယောင်ကတမ်း လျှောက်ပြောနေသည်ဟု ထင်သည်။ စိတ်ထင်ရာကို ဆိုနေသည်ဟု တွေး သည်။ မိခင်နှင့်ပတ်သက်၍ တစ်စုံတစ်ခု လုပ်သင့်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်မိသည်။
 “မေမေ ခဏလှဲနေဦးနော်။ ဘာမှ မတွေးနဲ့။ ဘာမှမစဉ်းစားနဲ့။ မေမေ မသေစေရဘူး။ ဘယ်နည်းနဲ့မှ မသေ ဘူး။ အားတင်းပါ မေမေရယ်”
 မိခင်၏ကိုယ်ကို ဖျာပေါ်သို့ ပြန်ချ ထားလိုက်သည်။ ဒေါ်သူဇာသည် အလွန်အမင်း မောပန်းနေသည့်အလား မျက်စိအစုံကို မှေးမှိတ်ရင်း အသက် ပြင်းပြင်း ရှူနေသည်။
 မောင်မောင်ဦးသည် ကျော့မောင် ဘက်သို့ လှည့်လိုက်သည်။ စိုးရိမ်ပူပန် ဟန်ဖြင့် ကျော့မောင်ကို အကူအညီ တောင်းသလို ကြည့်သည်။ ထို့နောက် သူတို့သည် ခပ်လှမ်းလှမ်းသို့ လာခဲ့ကြ သည်။ ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

“ဒေါ်စောမင်းဆုံးရတာ ဘယ်သူကြောင့်လဲသား။ သားတို့သားအဖကြောင့်။ သားတို့က သူ့ကို သတ်လိုက်ကြတာ... ခင်ခင်ကြီးရဲ့စိတ်ကြောင့် ဒေါ်စောမင်းမှာ သောကဖြစ်ရတယ်။ ဒီသောကက သူ့ကို လဲစေခဲ့တယ်။ စင်စစ်မှာ ဒီသောကကို ဖန်တီးပေးခဲ့တာ မင်းတို့သားအဖပဲ။ တခြားဘယ်သူမှ မဟုတ်ဘူး... အေးလေ၊ အခုတော့ မင်းတို့ရဲ့အလှည့်ပဲသား။ မင်းတို့အလှည့်ပဲ။ သူတို့တစ်တွေ ပူဆွေးဝမ်းနည်းရသလို၊ မင်းတို့ ပူဆွေးဝမ်းနည်းရမယ့်အလှည့်ပဲ...”

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာ ခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော် ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၇၂ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၅၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၁၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ
(၁၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၁၄၆) ခု	(၄၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၀၉) ခု	(၄) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၄၀) ခု	(၃) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၁) ခု	(၁) ဦး
စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၂၉) ခု	-
ပုဂံလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၄၆၈) ခု	(၈) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆၄၄) ခု	(၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇,၀၆၆) ခု	(၁၀၆) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၀,၈၂၃) ခု	(၁၇၂) ဦး

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၂-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း (၁၀,၈၂၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၇၂) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၅၉) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း (၆,၁၇၅,၅၅၀) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၅၃၂,၇၂၅) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၇၇) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၁၀,၈၈၃) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၁) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၁၉,၂၉၈) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြားထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင် အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးနှင့်ပတ်သက်၍ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အလွန်အမင်းစိုးရိမ်ကြောင့်ကြခြင်းမပြုဘဲ တစ်ဦးချင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်

ပို့ဆောင်ပေးခြင်းစသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၆၄၃၅၉၄၀၉	၄၂၈၀၅၀၉၀	၈၆၆၈၉၁
၂။	အိန္ဒိယ	၃၆၃၁၇၉၂၇	၃၄၇၁၅၃၆၁	၄၈၅၀၃၆
၃။	ဘရာဇီး	၂၂၇၁၈၆၀၆	၂၁၆၂၆၈၃၆	၆၂၀၈၂၁
၄။	ဗြိတိန်	၁၄၈၆၂၃၈	၁၁၀၃၇၇၈၀	၁၅၁၀၀၇
၅။	ပြင်သစ်	၁၂၉၃၄၉၈၂	၈၈၅၇၄၅၅	၁၂၆၃၀၅
၆။	ရုရှား	၁၀၇၂၃၃၀၅	၉၇၈၄၃၄၈	၃၃၉၁၇၂
၇။	တူရကီ	၁၀၁၉၅၆၇၆	၉၄၃၆၆၆၂	၈၄၁၂၅
၈။	အီတလီ	၇၉၇၁၀၆၈	၅၆၀၉၁၃၆	၁၃၉၈၇၂
၉။	စပိန်	၇၇၇၁၃၆၇	၅၂၁၆၄၀၈	၉၀၅၀၈
၁၀။	ဂျာမနီ	၇၇၁၁၉၉၅	၆၈၇၈၁၀၀	၁၁၅၆၀၅

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၆၈၈၉၀	၄၁၁၇၃၄၇	၁၄၄၁၅၅
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၀၉၂၄၀၉	၂၈၀၂၂၈၆	၅၂၇၃၆
၃။	မလေးရှား	၂၇၉၅၂၃၃	၂၇၂၃၅၉၉	၃၁၇၃၈
၄။	ထိုင်း	၂၃၀၀၄၅၇	၂၂၀၇၉၈၀	၂၁၈၈၆
၅။	ဗီယက်နမ်	၁၉၅၈၇၁၉	၁၆၃၅၈၉၉	၃၄၉၆၄
၆။	မြန်မာ	၅၃၂၇၂၅	၅၁၀၈၈၃	၁၉၂၉၈
၇။	စင်ကာပူ	၂၈၈၁၂၅	၂၈၀၅၅၉	၈၃၉
၈။	လာအို	၁၂၂၂၄၁	၁၁၄၆၆၆	၄၇၁
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၀၇၁၈	၁၁၇၀၅၇	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၅၇၅၀	၁၅၃၈၁	၉၈

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှအဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နေ့စဉ်နေ့ကြိုက်ကြာမှအစ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ကုမ္ပဏီတစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေ တစ်စီးဖြင့် နှာခေါင်းစည်း ခြောက်တန် တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေးတင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများတင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သည့် www.commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများကို ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှနေစဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ရန်ကုန်

ဆိပ်ကမ်းများမှ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၅၀ စုစုပေါင်း ၁၂၇၇၃ ဒသမ ၉၆ ကီလိုဂရမ်၊ နယ်စပ် (ချင်းရွှေဟော်) တွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုမှ Glucose Injection ၅၅၇၂ ခု၊ Pai Diclo Injection အခု ၂၄၂၀၀၊ Pai B Plex Injection အခု ၂၁၀၀၀ တို့အား ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဥရောပရဲ့ချန်ပီယံအသင်းတွေထဲက အမြတ်အစွန်းအများဆုံးရတဲ့ အသင်းဖြစ်လာတဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီ အတွင်း ဥရောပရဲ့ထိပ်တန်းလိဂ်ရုတ်လိဂ်မှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တဲ့ အသင်းတွေထဲမှာ အမြတ်အစွန်းအများဆုံးရရှိခဲ့တဲ့ တစ်ခုတည်း သောအသင်း ဖြစ်လာခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီ အတွင်းမှာ ဘွန်ဒက်လီဂါဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာ ကြောင့် ဘွန်ဒက်လီဂါဖလားကို ၃၁ ကြိမ်အထိ ရယူဆွတ်ခူးနိုင် ခဲ့တဲ့ အသင်းအဖြစ်လည်း မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဟာ ဥရောပဘောလုံးလောကကို ရိုက်ခတ်ခဲ့တာကြောင့် အသင်းအများစုဟာ အရှုံးပေါ်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကတော့ ၂၀၂၀- ၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီအတွင်းမှာ အခွန်ပေးဆောင်ပြီးနောက် အမြတ်အစွန်း ယူရို ၁ ဒသမ ၈ သန်းအထိ ရရှိခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဥရောပရဲ့ ထိပ်တန်းလိဂ်ရုတ်လိဂ်ဖြစ်တဲ့ အင်္ဂလန်ပရီမီယာ လိဂ်၊ စပိန်လာလီဂါ၊ ဂျာမန်ဘွန်ဒက်လီဂါ၊ အီတလီစီးရီးအေ၊ ပြင်သစ်ပထမတန်း၊ နယ်သာလန်လိဂ်၊ တူရကီလိဂ်နဲ့

ပေါ်တူဂီလိဂ်ပြိုင်ပွဲတို့မှာ ချန်ပီယံဖြစ်ထားတဲ့ အသင်းတွေရဲ့ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး KPMG ဘောလုံးစံချိန် စံညွှန်း ဝက်ဘ်ဆိုက်က သုံးသပ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီဥရောပရဲ့ ချန်ပီယံအသင်းတွေထဲမှာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ် အသင်းပြီးရင် ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ မန်စီးစီးအသင်းဟာ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘောလုံးရာသီထက် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီမှာ ဝင်ငွေ တိုးတက်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်၊ အက်သလက် တီကိုမက်ဒရစ်၊ အေဂျက်၊ စပို့တင်းလစ္စဘွန်း၊ လိုင်လီ၊ အင်တာ မီလန်နဲ့ ဘီဆစ်တက်အသင်းတို့အပါအဝင် ဥရောပရဲ့ ချန်ပီယံ အသင်းတွေအကြား မန်စီးစီးအသင်းဟာ ဝင်ငွေစုစုပေါင်း ယူရို ၆၄၄ သန်းနဲ့ အမြင့်ဆုံးဝင်ငွေရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အီတလီစီးရီးအေချန်ပီယံ အင်တာမီလန်အသင်းဟာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီအတွင်းမှာ ယူရို ၂၄၅ ဒသမ ၆ သန်း အရှုံးပေါ်ခဲ့ပြီး စပိန်လာလီဂါချန်ပီယံ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ် အသင်းက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘောလုံးရာသီမှာ ယူရို ၁ ဒသမ ၈ သန်း အရှုံးပေါ်ခဲ့ရာကနေ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီမှာ ယူရို ၁၁၁ ဒသမ ၇ သန်း အရှုံးပေါ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



ဘာစီလိုနာအသင်းကို အနိုင်ရပြီး စပိန်စူပါဖလားဗိုလ်လုပွဲ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း တက်လှမ်း

ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ဟာ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်ညပိုင်းက စပိန်စူပါဖလား ဆီးမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့ရာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းက ဘာစီလိုနာအသင်းကို သုံးဂိုး- နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းဟာ နောက်ဆုံး ဗိုလ်လုပွဲကို တက်လှမ်းခွင့် ရရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

ဆော်ဒီအာဗျူနိုင်ငံမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ရဲ့ စပိန်စူပါဖလားပွဲစဉ်မှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ပွဲကစားချိန် ၂၅ မိနစ်မှာ ဗီနီဂျာ၊ ၇၂ မိနစ်မှာ ဘင်ဇီမာနဲ့ ၉၈ မိနစ်မှာ ဗယ်လ်ဗာဒီတို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး ဘာစီလိုနာအသင်းအတွက် သွင်းဂိုး နှစ်ဂိုးကိုတော့ ပွဲကစားချိန် ၄၁ မိနစ်မှာ ဒီဂျော့နဲ့ ၈၃ မိနစ်မှာ အန်ဆူဖာတီတို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

စပိန်စူပါဖလား ဆီးမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ဘီဘီအိုအသင်းတို့ပွဲစဉ်မှာ အနိုင်ရရှိတဲ့အသင်းဟာ စပိန်စူပါဖလား ဗိုလ်လုပွဲစဉ်မှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



ဒေးဗစ်ဂျေဖ် ၃၀၀၀ ပြည့်ကျော်တွေ့ခဲ့တာကြောင့် အန်ဒီမာရေး ဆစ်ဒနီတိုက်ပွဲ ဆီးမီးဖိုင်နယ်တက်လှမ်း

ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ် တင်းနစ်ကစားသမားဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အန်ဒီမာရေးနဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံ ပရော်ဖက်ရှင်နယ်တင်းနစ် ကစားသမား ဒေးဗစ်ဂျေဖ်တို့ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ဆစ်ဒနီတိုက်ပွဲမှာ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်မှာ ဒေးဗစ်ဂျေဖ် ၃၀၀၀ ပြည့်ကျော်တွေ့ခဲ့တာကြောင့် အန်ဒီမာရေးဟာ ဆီးမီးဖိုင်နယ် အဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ပါတယ်။

အန်ဒီမာရေးနဲ့ ဒေးဗစ်ဂျေဖ်တို့ရဲ့ ပွဲစဉ်မှာ အန်ဒီမာရေးက ၆-၂ နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ပထမပွဲငယ်ကစားပြီးချိန်မှာ ဒေးဗစ်ဂျေဖ်ဟာ ဒူးဒဏ်ရာ ပြဿနာကြုံတွေ့ခဲ့ပြီး ဆက်လက်မကစားနိုင်တော့ဘဲ အန်ဒီမာရေး ဟာ ဆီးမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။



နည်းပြတူချယ်လက်ထက် တစ်နှစ်နီးပါးကြာကာလအတွင်းမှာ ဗိုလ်လုပွဲသုံးကြိမ် တက်ရောက်နိုင်ခဲ့တဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်း

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ နည်းပြတူချယ် စတင်တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့တဲ့ တစ်နှစ် နီးပါးကြာကာလအတွင်း ပြိုင်ပွဲသုံးရပ်မှာ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲသုံးကြိမ်အထိ တက်ရောက် နိုင်ခဲ့ပြီလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ကာရာဘော့ဖလား ဆီးမီးဖိုင်နယ်ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ် အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် ညပိုင်းက စပီးအသင်းရဲ့ အိမ်ကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ပွဲကစားချိန် ၁၈ မိနစ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ ရူဒီဂျာရဲ့ တစ်လုံးတည်းသောသွင်းဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ကြောင့် နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး ကာရာဘော့ဖလား နောက်ဆုံး ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်ကို ချယ်လ်ဆီးအသင်း တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အခုပွဲစဉ်မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသောအနိုင်ဂိုးကို သွင်းယူ နိုင်ခဲ့တဲ့ ရူဒီဂျာဟာ စက်တင်ဘာလအတွင်းက စပီးအသင်းကို ချယ်လ်ဆီးအသင်းက သုံးဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်မှာလည်း ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ နည်းပြတူချယ်လက်ထက် ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက အက်ဖ်အေဖလားနောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲတက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး အဲဒီအက်ဖ်အေဖလားဗိုလ်လုပွဲ မှာ လက်စတားစီးအသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ပြင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီအတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲ တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ပေါ်တိုမြို့မှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ပွဲစဉ်မှာ မန်စီးစီးအသင်းကို အနိုင်ရရှိကာ ချန်ပီယံလိဂ် ဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် နည်းပြတူချယ်ဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို စတင်တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့ တဲ့ ရက်ပေါင်း ၃၅၀ အတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်၊ အက်ဖ်အေဖလားနဲ့ ကာရာဘော့ဖလား ပြိုင်ပွဲတွေမှာ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲအထိ တက်လှမ်းနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ ပထမဆုံးနည်းပြလည်း ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်



ယခုနှစ် ဖော်မြူလာဝမ်းရာသီမှာ ဝင်ပြိုင်ဖို့ မဆုံးဖြတ်ရသေးဘူးဆိုတဲ့ ဟာမီလ်တန်

မာစီးဒီးစ်ပြိုင်ကားမောင်းသမား ဟာမီလ်တန်ဟာ အဘူဒါဘီ Grand Prix ပြိုင်ပွဲမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ အငြင်းပွားဖွယ်ရာရလဒ်နဲ့ ပတ်သက် ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတွေပြုလုပ်ပြီးမှသာ ယခုနှစ်ဖော်မြူလာဝမ်းရာသီမှာ ဝင်ပြိုင်ဖို့ ဆုံးဖြတ်သွားမှာဖြစ်တာကြောင့် လက်ရှိအချိန်မှာ ဆုံးဖြတ်ချက် မချရသေးဘူးလို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဟာမီလ်တန်ဟာ အဘူဒါဘီ Grand Prix ပြိုင်ပွဲမှာ ရက်ဘူးလ် ပြိုင်ကားမောင်း မက်စ်ဗာစတက်ပန်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ကားအဖွဲ့ချုပ် ဒါရိုက်တာ မိုက်ကယ်မာစီက စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း တွေကို မှန်မှန်ကန်ကန်မချမှတ်နိုင်ခဲ့တာကြောင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒါကြောင့် ရက်ဘူးလ်ပြိုင်ကားမောင်းသမား မက်စ်ဗာစတက်ပန်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာဟာ မာစီးဒီးစ်ပြိုင်ကားမောင်းသမား ဟာမီလ်တန်အတွက် အမှန်တရား ရှုံးနိမ့်မှုတစ်ရပ် ဖြစ်တယ်လို့ ဟာမီလ်တန်နဲ့ နီးစပ်သူတွေက မှတ်ချက် ပြုပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဟာမီလ်တန် ဟာ ကမ္ဘာ့ဖော်မြူလာဝမ်း ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ချန်ပီယံ ခုနှစ်ကြိမ်အထိ ရယူ နိုင်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံသို့ လှူဒါန်းသည့် Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံသို့လှူဒါန်းသော Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး လေးသိန်း Doses အား လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ရှိ အရေးကြီးပုဂ္ဂိုလ်များအဖွဲ့ခန်းမဆောင်တွင်ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Dr. Nikolay Listopadov တို့ တက်ရောက်ကြသည်။



ရုရှားနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံသို့လှူဒါန်းသည့် Sputnik Light ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး လေးသိန်း Doses ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် သို့ ရောက်ရှိစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၁)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၁)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
ယင်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV)၊ MRTV News Channel၊ MWD Channel၊ MWD Variety Channel၊ MITV၊ MOI Website၊ MOI Youtube၊ MRTV Website နှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယို၊ သဇင် FM၊ မန္တလေး FM၊ ပဉ္စတီ FM၊ ရွှေ FM၊ ပတ္တမြား FM၊ ချယ်ရီ FM နှင့် ပုဂံ FM တို့မှ တိုက်ရိုက် (LIVE) ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် တံခွန်စိုက်ပေးရေး ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံ ဂေါက်သီး အဖွဲ့ချုပ်တို့ကြီးမှူး၍ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြို့တော်ဂေါက်ကွင်း(ငွေသော်တာ)၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၂၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ယနေ့ဖတ်စရာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ထောက်ပံ့နေသူ များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ နယ်မြေများအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

စာမျက်နှာ >>> ၁၅

ထီးချိုင့်မြို့နယ် မရသိမ်ကျေးရွာရှိ စာသင်ကျောင်းအတွင်း ဝင်ရောက်စခန်းချ၍ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ကို ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီး

စာမျက်နှာ >>> ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ၇၃ လမ်းနှင့် Blue Diamond လမ်းကြားရှိ “ရွှေလွယ်အင်း” ကုမ္ပဏီ(ငွေအပ်နှံ/ထုတ်ပေးဌာန) လုယက်ခံရမှုမှ ကျူးလွန်သူတရားခံများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် ညနေပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မြို့သစ်(၁)ရပ်ကွက် ၇၃ လမ်းနှင့် Blue Diamond လမ်းကြား မင်္ဂလာ မန္တလေးအိမ်ရာဝင်း တိုက်(၃) အခန်း(၃)မြေညီထပ်ရှိ ရွှေလွယ် အင်း(ငွေအပ်နှံ/ထုတ်ပေး)ကုမ္ပဏီ သို့ Mask တပ်ဆင်လျက် လက်နက်ကိုင်ဆောင်ထားသည့် လူလေးဦး ဝင်ရောက်လာကာ ဝန်ထမ်းများအား ခြိမ်းခြောက်၍ ကုမ္ပဏီရှိ ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀၀ ခန့် လုယူကာ MDY/xxxx နံပါတ်ပါ ESTIMA အမျိုးအစား အဖြူရောင် ယာဉ်ဖြင့် ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ သို့



ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ ရွှေလွယ်အင်းကုမ္ပဏီ လုယက်ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။